
Uczniowie trzecich klas gimnazjum coraz z najważniejszych dni w życiu. Wiążą się 
częściej uświadamiają sobie ważność z  w y b o r e m  p r z y s z ł e j  s z k o ł y  
zbliżającego się egzaminu. W ciągu trzech ponadgimnazjalnej. Wynik egzaminu ma 

więc bardzo duże znaczenie przy rekrutacji. dni, czyli 23,24,25 kwietnia 2013 roku będą 
Zdającym towarzyszą różne emocje. zmagali się z zadaniami z zakresu 
Większość boi się trudnych zadań, tematu p r z e d m i o t ó w  h u m a n i s t y c z n y c h ,  
pracy pisemnej, ograniczenia czasowego matematyczno- przyrodniczych, a także 
i niezrozumienia poleceń. Niektórzy języków obcych. 
podkreślają również, że obawiają się swojej Nowe zasady egzaminu gimnazjalnego 
dyspozycji zdrowotnej. obowiązują już drugi rok. Nie tylko 
Choć już trzeci raz stają przed egzaminem związane są one z wydłużeniem czasu 
określającym ich wiedzę i umiejętności, zdawania, ale przede wszystkim ze 
uczniowie nadal czują niepewność i tremę. stopniem trudności. Trzecioklasiści muszą 
Są jednak i tacy, których stres motywuje do wykazać się kompetencjami osobno 
pracy, a lęk jest im obcy.z takich przedmiotów jak: historia i wos, 
Naszym Gimnazjalistom życzymy język polski, biologia z geografią, chemią 
łatwych zadań i powodzenia.i fizyką oraz język obcy na poziomie 

podstawowym i rozszerzonym.
Dla  g imnaz ja l i s tów są  to  j edne  RA
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Ostatnio głośno w Leśnej za sprawą natlenianie  wody w sytuacji obecności 
radioaktywnej wody. Co mógłby Pan samego radonu wystarczy, ale w przypadku 
powiedzieć naszym mieszkańcom w tej występowania radu, natlenianie może 
sprawie. okazać się za mało skuteczne.  Ponieważ 
N i e  w i e m ,  c z y  u ż y ł b y m  s ł ó w  budowa instalacji do uzdatniania będzie 
„radioaktywna woda”. Jeśli w wodzie wymagała nakładów finansowych, 
znajduje się promieniotwórczy pierwiastek, chcielibyśmy wydatkować te pieniądze 
ulegający rozpadowi, można by tak w sposób racjonalny, osiągając zamierzony 
powiedzieć.  Natomiast  w naszym efekt. Dlatego potrzebujemy jak najszerszej 
przypadku w wodzie na pewno jest radon, wiedzy o naszej wodzie. Ponadto, przy 
czyli efekt tej reakcji. Fakt obecności okazji, uzyskamy weryfikujące wyniki 
w wodzie radonu może świadczyć o tym, iż zawartości radonu w wodzie. Interesuje nas 
w wodzie występuje również rad. Na chwile również wynik dla próbki pobranej 
obecną jednak tego nie wiemy z 100% bezpośrednio z kranu.
pewnością, ponieważ czekamy na wyniki A pozostałe próbki pochodzą skąd?
badań, które dodatkowo zleciliśmy. Wyniki Pozostałe próbki pochodzą bezpośrednio 
tych badań dadzą nam odpowiedź, czy rad z ujęć. Wiadomym jest, iż woda z ujęć 
występuje, w jakim stężeniu i co przechodzi jeszcze przez zbiorniki, a potem 
powinniśmy w tej sytuacji zrobić. Do tego dopiero tłoczona jest wprost do sieci 
czasu musimy czekać. Ponadto obecność i odbiorcy końcowego, czyli do naszych 
radu wcale nie musi być niebezpieczna – kranów. Zgodnie z wiedzą, jaką posiadamy, 
zależy w jakim stężeniu. Warto tu również woda w kranie powinna mieć znacznie 
powiedzieć o bardzo ważnej rzeczy – póki mniejszą zawartość radonu niż ta, którą 
co nie ma norm określających maksymalne pobraliśmy na ujęciach. Ale to będziemy 
stężenie radonu. Podawane do publicznej wiedzieć na pewno po zakończeniu badań.
wiadomości informacje jakoby normą było Kiedy to nastąpi?
100 Bq/l nie jest moim zdaniem żadnym Z b a d a n i e  p r ó b e k  z l e c i l i ś m y  
punktem odniesienia. Na przykład Międzyresortowemu Instytutowi Radiacji 
w Finlandii, kraju członkowskim UE norma Politechniki Łódzkiej. Nawiązaliśmy 
ta wynosi 300 Bq/l. Zatem jak to się ma do kontakt z tą placówką badawczą w związku 
norm WHO? z brakiem interpretacji pierwszych 
Po co zlecaliście Państwo dodatkowe wyników. Okazało się, że aby posiadać 
badania? Czy te, które posiadacie nie są pełną wiedzę o źródłach radonu w wodzie 
wystarczające? musimy wykonać dodatkowe badania. 
Dokładnie tak. To, że w wodzie jest radon Zgodnie z informacjami, jakie mamy, ze 
już wiemy. Wiemy, jak go z wody usunąć, względu na czasochłonną metodę badania, 
niemniej konieczne są  dodatkowe badania, wyniki powinny być na przełomie kwietnia i 
na zawartość radu, aby podjąć odpowiednie maja. 
do sytuacji działania. Mianowicie, (ciąg dalszy na stronie 3)

24 marca 2013 r. mieszkanka Leśnej – Pani 
Emilia Kiefer świętowała swoje 101 
urodziny. Szanowna Jubilatka przebywa 
obecnie u wnuczki w Szklarskiej Porębie, 
dlatego Burmistrz Leśnej - Jan Surowiec - 
p r z e s ł a ł  l i s t o w n i e  n a j s z c z e r s z e  
i najserdeczniejsze życzenia zdrowia 
i wszelkiej pomyślności.
Pani Emilia jest najstarszą mieszkanką na 
terenie Miasta i Gminy Leśna.
200 lat Pani Emilio… .

A.S.

Przed egzaminem gimnazjalnym

Radonowa sensacja,
czyli fakty o leśniańskiej wodzie

rozmowa z Pawłem Duchnikiem, Prezesem Zarządu PM SYNERGIA Sp. z o.o.

Życzymy 200 lat…
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Młodzieżowy Dom Kultury w Lubaniu Impreza odbyła się w Auli Kompleksu 
zorganizował Powiatowy Konkurs Edukacyjnego w Lubaniu. Poziom 
Recytatorski dla Szkół Podstawowych. tegorocznego konkursu był wysoki. Jury 
Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w składzie: Magdalena Matusiak, Krystyna 
w Smolniku reprezentowało czterech Kozak-Kamińska, Teresa Śmirska, nie 
uczniów – laureatów konkursu szkolnego: miało łatwego zadania, aby wyłonić 
Wiktoria Marszałek – uczennica klasy I, najlepszych recytatorów. Nasi uczniowie, 
Bartosz Sazoński – uczeń klasy II, jak zwykle wykazali się dużym talentem 
Małgorzata Klimowicz – uczennica klasy i wspaniale reprezentowali naszą szkołę. 
VI i Dawid Kusibab – uczeń klasy VI. Wiktoria Marszałek zdobyła II miejsce 

w kategorii klas I-III z wierszem J. Tuwima 
„O Grzesiu kłamczuchu i jego cioci”, 
i Dawid Kusibab zdobył również II 
miejsce w kategorii klas IV-VI z wierszem 
W. Młynarskiego „Spotkałem starszego 
muzyka”
Zwycięzcy eliminacji powiatowych 
otrzymali z rąk organizatorów dyplomy 
pamiątkowe oraz nagrody rzeczowe. 
Gratulujemy laureatom i życzymy dalszych 
sukcesów. (Karolina Rajczakowska)

16 marca 2013 r. w Sali Ślubów Urzędu U r o c z y s t e g o  a k t u  d e k o r a c j i  
Miejskiego w Leśnej miała miejsce okolicznościowymi medalami dokonała 
podniosła uroczystość – przepiękny Pani Małgorzata Gut-Twardowska, 
jubileusz świętowali P.P. Lucyna i Zygfryd Zastępca Burmistrza Leśnej. 
Browarczyk z Pobiednej, którzy 51 lat W tak ważnej chwili nie zabrakło gorących 
temu przyrzekali sobie miłość, wierność życzeń ,  mi łych  i  c i ep łych  s łów 
i uczciwość małżeńską... . Przyrzeczenia skierowanych w kierunku Jubilatów 
tego dotrzymali, mimo wielu złożonych zarówno ze strony przedstawicieli Urzędu 
zdarzeń losowych, dlatego w dowód jak i przybyłej na uroczystość rodziny 
uznania dla trwałości małżeństwa Czcigodnych Jubilatów. Po życzeniach 
Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej – wzniesiono toast symboliczną lampką 
Bronisław Komorowski, na wniosek szampana i odśpiewano gromkie „sto lat”.
Burmistrza Leśnej – Jana Surowca, Życzymy Państwu świętowania kolejnych 
wyróżnił Państwa Browarczyk medalami za rocznic w dobrym zdrowiu oraz szczęściu 
Długole tn ie  Pożycie  Małżeńskie .  rodzinnym i osobistym. (A.S.)

Dobiegły końca zebrania sprawozdawcze 2012  r.  60 - l ec i e  i s t n i en i a  OSP.  
we wszystkich jednostkach OSP na W uroczystości wzięli udział między 
terenie gminy Leśna.  Wzięło w nich innymi przedstawiciele Zarządu Głównego 
udział blisko100 strażaków i młodzieży i Wojewódzkiego ZOSP RP, którzy nadali 
z Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych.  jednostce srebrny medal „Za zasługi dla 
W zebraniach uczestniczyli również: pożarnictwa”. 
Burmistrz Leśnej – Jan Surowiec, Prezes Strażacy w 2012 r. systematycznie podnosili 
Oddziału Powiatowego ZOSP RP swoje kwalifikacje uczestnicząc w kursach 
w Lubaniu – Tadeusz Baka, Prezes i szkoleniach organizowanych przez PSP 
O d d z i a ł u  G m i n n e g o  Z O S P R P w Lubaniu, w tym z udziałem lotniczego 
w Lubaniu – Waldemar Kleszcz pogotowia ratunkowego. Druhowie 
przedstawiciele Komendy Powiatowej pomagali logistycznie w organizacji 
PSP w Lubaniu, radni i sołtysi.

g m i n n y c h  d o ż y n e k  i  f e s t y n ó w,  
Głównymi tematami  zebrań były  uczestniczyli z pocztami sztandarowymi 
informacje o działalności organów podczas uroczystości państwowych, 
statutowych OSP za rok 2012 oraz przyjęcie kościelnych i samorządowych. Burmistrz 
planu i kierunków działania na rok 
bieżący. Poruszono wiele kwestii 
do tyczących  usp rawnien ia  
funkcjonowania OSP. Wyrażono 
p o d z i ę k o w a n i a  d l a  P a n a  
B u r m i s t r z a  i  w ł a d z  
samorządowych za wspieranie 
finansowe strażaków ochotników 
w bieżącej działalności jednostek 
o r a z  z a k u p  s p r z ę t u  
i wyposażenia strażackiego. Do 
w a ż n i e j s z y c h  z a d a ń  
zrealizowanych w ubiegłym roku  
należy zaliczyć zakup kolejnego 
samochodu specjalistycznego dla 
OSP w Grabiszycach, remont 

Leśnej podziękował strażakom za posadzki w boksach garażowych w remizie 
dotychczasową działalność na rzecz O S P P o b i e d n a  o r a z  p o z y s k a n i e  
o c h r o n y  p r z e c i w p o ż a r o w e j  o r a z  pozabudżetowych środków finansowych 
zadeklarował dalszą pomoc i współpracę i zakup sprzętu multimedialnego do sali 
w rozwoju strażactwa ochotniczego na szkoleniowo-konferencyjnej OSP w Leśnej. 
terenie gminy Leśna oraz w pozyskiwaniu Przygotowano również dwa projekty 
pozabudżetowych środków finansowych na w ramach programu „Lokalnej Grupy 
realizację projektów ze środków unijnych. Działania-Partnerstwo Izerskie” na remont 

garażu w remizie OSP w Grabiszycach oraz Wyraził również zadowolenie z aktywnej 
remont świetlicy strażackiej w remizie OSP pracy strażaków na rzecz mieszkańców 
w Pobiednej. i własnych środowisk.
Druhowie z OSP Świecie obchodzili w maju Z.S.

Obchody święta 
3 Maja

Na ten dzień planowana jest Msza Św. 
w Kościele p.w. Chrystusa Króla w Leśnej. 
Następnie uroczyste obchody Święta 
3 Maja w Ośrodku Kultury i Sportu 
w Leśnej, w tym program sceniczny 
przygotowany przez uczniów Gimnazjum 
w Leśnej.
Serdecznie zapraszamy do udziału. Więcej 
szczegółów na plakatach oraz na stronach 
internetowych OKiS oraz Urzędu 
Miejskiego w Leśnej.

Godziny Pracy Urzędu Miejskiego  
w majowy weekend

Dnia 29 i 30 kwietnia 2013r. Urząd Miejski będzie czynny zgodnie z ustalonym czasem 
00 00 30 pracy tj. w poniedziałek 29 kwietnia 2013r. od 8 do 17 , 30 kwietnia 2013r. od 7

30do 15 , natomiast 2 maja 2013r. urząd będzie nieczynny.

Uprzejmie prosimy o załatwianie spraw w dogodnym terminie.

Gminne OSP podsumowały
swoją działalność

Football`owy 
1 maj

01.05.2013 o godzinie 9.00 Ośrodek 
Kultury i Sportu w Leśnej zaprasza 
„Szóstki Piłkarskie” na otwarty Turniej 
Piłki Nożnej o Wiosenny Puchar Orlika.

· Wiek uczestników: rocznik 1997 
i starsze

· Drużyny maksymalnie 8-mio osobowe

· Wpisowe 40 zł od drużyny 

· Zapisy do 25.04.2013 w OKiS lub na 
Orliku

51 lat wspólnego pożycia małżeńskiego

Sukcesy uczniów SP w Smolniku
w konkursie recytatorskim
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(dokończenie ze str. 1) filmowych publikowanych przez TVP?

Obecność radonu dotyczy tylko Niestety, Leśna ponownie stała się 
Leśnej? negatywnym bohaterem massmediów. 

Już kiedyś  w jednym z programów Oczywiście, że nie. W naszej wodzie 
stwierdzono, że zawracają u nas bociany. zawartość  radonu waha się od kilku do  
Teraz „jesteśmy zatruwani radonem 245 Bq/l. W Leśnej jest to około 140 Bq/l, 
i grozi nam choroba popromienna”. To, że a w Pobiednej 245 Bq/l. Dla porównania 
radon towarzyszy mieszkańcom tych powiem, że mamy wyniki badań, które 
ziem od czasu, kiedy się tu pojawili jest stwierdzają, że w sąsiedniej gminie 
dla każdego chyba oczywiste. Nie można zawartość radonu wynosi 1070 Bq/l. 
mówić o żadnym „zatruwaniu”, czy  Mówiąc ogólnie, radon znajduje się 
o chorobie popromiennej, to są w wodzie na całym Pogórzu Izerskim. 
n i e u z a s a d n i o n e  s t w i e r d z e n i a  Ale woda to nie jedyne źródło dostawania 
wyrządzające dużo szkody wizerunkowi się radonu do naszego organizmu. Każdy 
gminy, a niezorientowani mieszkańcy kto pije mleko, czy je banany, pochłania 
mogli w to nawet uwierzyć. Dziennikarze radon. Proszę wpisać w wyszukiwarce 
nie dysponują żadnymi faktami internetowej hasło „radon” i odszukać 
uprawniającymi do takich określeń. podstawowe informacje na ten temat. 
Ponadto negatywne nagłaśnianie tej Dowiecie się Państwo wówczas, że każdy 
sytuacji wynika chyba tylko z chęci kilogram bananów zawiera 125 Bq, 
z w i ę k s z e n i a  o g l ą d a l n o ś c i  l u b  a każdy litr mleka ma 50 Bq radonu. Nie 
poczytności informacji. Przecież mówiąc już o tym, że radon jest gazem, 
wielkości radonu stwierdzone w naszych który z gleby poprzez szczeliny 
ujęciach są kilkakrotnie, a nawet wydostaje się na powierzchnię. Jest mało 
kilkadziesiąt razy mniejsze niż te niebezpieczny na wolnym powietrzu 
stwierdzone od dawna w badanych z uwagi na szybkie rozrzedzanie się tego 
ujęciach w innych gminach. Nawet gazu, ale jeśli chodzi o budynki sytuacja 
zawartość tego gazu w znanych markach diametralnie się zmienia. Gaz uwalniany 
wód mineralnych jest o wiele większa niż jest też z materiałów budowlanych – 
n p .  w  w o d z i e  w  S z y s z k o w e j ,  zatem każdy ma radon w domu. Polecam 
Miłoszowie, Świeciu. Oczywiście nie o d n a l e z i e n i e  w  w y s z u k i w a r c e  
wolno bagatelizować tej sprawy, dlatego internetowej hasła „geologia radonu”, 
podjęliśmy wszelkie działania, które wówczas każdy może dowiedzieć się, 
pozwolą nam poradzić sobie z tym gdzie znajduje się źródło faktycznego 
tematem. Moim zdaniem działania niebezpieczeństwa i czy jest ono 
niektórych mediów są ukierunkowane na rzeczywiście w wodzie.
sensacyjność informacji. Jak doszło do tego, że zajęliście się tym 
Najgorsze w tym wszystkim jest to, że tematem?
mając na względzie spore szanse Leśnej Nigdy takich badań nie było. Z jednej 
na rozwój branży turystycznej, mamy strony czysta ciekawość, a z drugiej 
znacznie trudniejszą sytuację w tym interpelacja jednej z radnych. Od razu 
kontekście. Mając na względzie taki PR, zajęliśmy się tematem. Nie włożyliśmy 
nie będzie łatwo zachęcić turystów do głowy w piasek.  Wiedzieliśmy, że nie ma 
odwiedzenia naszych terenów, czy do żadnych norm na zawartość radonu 
zakupu tutaj nieruchomości. Dlatego w wodzie obowiązujących w Polsce, jak
osoba, która postanowiła zainteresować i w wielu innych krajach na świecie. 
media tą informacją, na tym etapie Tylko nieliczne państwa wprowadziły 
wiedzy i planowanych działań, musi mieć normy – dla przykładu Szwecja uznała, że 
świadomość, że wcale nie pomogła ani poziom do 300 Bq/l jest bezpieczny. 
mieszkańcom, ani Gminie, ani naszym Skoro brak norm, to jak zinterpretować 
przedsiębiorcom, a wręcz przeciwnie. uzyskane wyniki? I dlatego mieliśmy 
I dziwi mnie tak obrana droga, ponieważ obawy, co do ich interpretacji, jakie by te 
nie było tak, że ktoś próbował komuś wyniki nie były. Postanowiliśmy też 
zamknąć usta, nie wykazywał woli p r z e k a z a ć  p e ł n ą  i n f o r m a c j ę
współpracy, czy odmawiał wyjaśnienia w odpowiedzi na interpelację, gdyż 
tej sprawy. Proszę wskazać, która gmina, oczekiwanie na końcowe wyniki byłoby 
poza Leśną zajęła się tym problemem? zbyt długie.  
Zatem, co było prawdziwym celem 

J a k  t o  s i ę  s t a ł o ,  ż e  s p r a w ą  zrobienia wokół tej sprawy szumu 
zainteresowały się media? medialnego? 
Nie wiem, ale faktem jest, że nastąpiło to Tego nie wiem. 
w kilka dni po przekazaniu odpowiedzi, 

Ja też nie.a dziennikarze znali fakty ujęte przez nas 
Dziękuję za rozmowę. w tej odpowiedzi.

M.NJak odniesie się Pan do materiałów 

Radonowa sensacja, czyli fakty
o leśniańskiej wodzie

I Piesze Wędrówki Rodzinne o tytuł i dziadkowie. Będzie to wędrówka 
„Rodziny Roku” odbędą się w czerwcu rodzinna, której zadaniem jest łączenie 
2013 roku. Impreza w głównej mierze pokoleń. Chodzi też o atrakcyjne spędzenie 
s k i e r o w a n a  b ę d z i e  d o  r o d z i n  weekendu z całą rodziną. 
zainteresowanych aktywnością fizyczną Trasa, którą będą musiały pokonać drużyny 
i promocją zdrowego stylu życia przebiegać będzie wzdłuż rzeki Kwisy, aż 
w bezpośrednim kontakcie z naturą. do miejsca po byłej szlifierni pereł. Powrót 
Nie ma ograniczeń wiekowych, więc górą przez „altanę”. Na trasie w celu 
wszyscy będą mogli startować w zawodach uatrakcyjnienia rodzinnej wędrówki 
- zarówno dzieci, jak i ich rodzice w różnych miejscach rozmieszczone będą 

tzw. bazy kontrolne. Zatrzymując się przy 
każdej z nich uczestnicy zawodów będą 
zdobywać punkty poprzez wykonywanie 
ciekawych, łatwych, przyjemnych 
i niewyczerpujących zadań. O zwycięstwie 
rodziny zadecyduje zarówno czas w jakim 
zespół pokona trasę, jak również liczba 
uzyskanych punktów.
Więcej szczegółowych informacji wraz 
z formularzem zgłoszeniowym dla rodzin 
chętnych do wzięcia udziału w zawodach 
przekażemy w następnym numerze 
Panoramy Leśnej. (MN)

Zapraszamy na rodzinne wędrówki
wzdłuż Kwisy

Aktywne rodziny na start

5-7 kwietnia 2013 w Hali Stulecia odbyła się Na targach, oprócz wystawców z całego 
jedna z największych imprez dla fanów świata, miały miejsce warsztaty i spotkania ze 
dalszych i bliższych podróży, piąta edycja znanymi podróżnikami. W tym roku gośćmi 
Międzynarodowych Targów Turystycznych specjalnymi byli: Wojciech Cejrowski i Beata 
we Wrocławiu. W tym roku Gmina Leśna Pawlikowska – pisarka, prezenterka radiowa, 
również prezentowała swoją ofertę przede wszystkim podróżniczka.
turystyczną wraz z 16 gminami pod Fani wspinaczki mieli okazję spotkać się 
szyldem "Partnerstwa Izerskiego". z Olgą Morawską, żoną tragicznie zmarłego 

polskiego himalaisty Piotra Morawskiego. 
Amato rzy  fo tog ra f i i  uczes tn i czy l i  
w warsztatach z Pawłem Charą i Krystianem 
Bielatowiczem, którzy opowiedzieli  
o fotografii w podróży i sztuce street foto. Dla 
fanów dalekich podróży w nieznane 
przygotowano konferencję na temat chorób 
tropikalnych oraz warsztaty z survivalu.  
Podczas targów odbyło się mnóstwo atrakcji 
dla najmłodszych podróżników.
S z c z e g ó ł y  r e l a c j i  z  M T T   n a  :  
w w w . m t t w r o c l a w . p l  o r a z  

Nasze stoisko cieszyło się bardzo dużym facebook.com/mttwroclaw.
Katarzyna Szczepańskazainteresowaniem ze względu na bogatą ofertę 

naszego regionu oraz stroje, w których 
prezentowaliśmy się turystom. Był strój 
ludowy, średniowieczny oraz waloński. 
Turyści byli głównie zainteresowani szlakami 
spacerowymi oraz rowerowymi. Każdy 
turysta otrzymał kalendarium imprez oraz 
bazę noclegową naszego regionu, co 
wzbudziło wielkie zadowolenie. Całość 
prezentacji turyści mieli okazję ukończyć na 
interaktywnym spacerze po naszych stronach:
http://spacer.lgdpartnerstwoizerskie.pl/. 

Leśniańska oferta turystyczna
we Wrocławiu
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Pomimo naszych apeli o zachowanie zamieszkania i przekazany pod opiekę 
rozsądku podczas spożywania alkoholu rodziny.
zwłaszcza w okresie zimowym nadal są 

W związku z wyższymi temperaturami, 
osoby, które stawiają na szali swoje 

które powodowały osuwanie się śniegu 
zdrowie i  życie .  Tak też  było 

i lodu z dachów prowadzono na terenie 
z mieszkańcem Kościelnik, który wybrał 

miasta akcję zabezpieczania miejsc 
s ię  do sąsiedniej  miejscowości  

szczególnie stwarzających zagrożenie 
Szyszkowa gdzie doprowadził się do 

dla ruchu pieszego i kołowego.
s t a n u  z a g r a ż a j ą c e g o  j e g o  
bezpieczeństwu. Został dowieziony do Na ul. Ogrodowej miało miejsce 
m i e j s c a  z a m i e s z k a n i a ,  a  p o  zapalenia się kontenera na śmieci, 
wytrzeźwieniu poniesie finansowe wezwano straż pożarną, która ugasiła 
konsekwencje swojego zachowania. palący się kontener. Prosimy wszystkich 

mieszkańców o nie wsypywanie do 
Po raz kolejny przypominamy wszystkim pojemników gorącego popiołu z pieców, 
właścicielom psów o zachowywaniu w tym wypadku skończyło się na 
zasad bezpieczeństwa przy trzymaniu uszkodzeniu kontenera lecz ogień mógł 
zwierząt, nadal są w tym względzie się przenieść dalej i straty w takim 
lekceważone przepisy przez właścicieli. przypadku byłyby wielokrotnie większe.
Efektem czego jest kolejny przypadek 

Przypominamy po raz kolejny wszystkim pogryzienia przechodnia, właściciel psa  
k i e rowcom,  że  pa rkowan ie  na  poniósł konsekwencje finansowe. 
przejściach dla pieszych oraz przed nimi, W takich przypadkach nie będzie taryfy 
jak i za nimi na drogach dwu-ulgowej dla osób których zaniedbania 
kierunkowych jest zabronione. Pomimo przyczyniły się do powstania takich 
naszych wcześniejszych apeli w tym zajść. 
mies iącu  k ie rowcy szczególn ie  

Podczas patrolowania terenu miasta upodobali sobie przejście dla pieszych na 
w okolicach dworca PKP dwukrotnie ul. Świerczewskiego jako miejsce 
podejmowano interwencję w stosunku do parkingowe mimo oznakowania go 
o s ó b  s p o ż y w a j ą c y c h  a l k o h o l  znakami poziomymi i pionowymi. 

Prosimy o przestrzeganie powyższych w miejscach zabronionych w sumie 
przepisów gdyż w innym wypadku czterech mężczyzn zostało ukaranych 
będzie się to wiązało z konsekwencjami mandatami za powyższe wykroczenia. 
finansowymi w stosunku do kierujących.Odradzamy wszystkim amatorom 

spożywania alkoholu na świeżym Po raz kolejny w trakcie patrolowania 
powietrzu robienie tego w miejscach terenu miasta i gminy stwierdzono 
zabronionych. przypadki umieszczania plakatów 

reklamowych i ogłoszeń w miejscach Dwukrotnie podejmowano interwencję 
zabronionych (przystanki autobusowe, w stosunku do osoby, która zakłócała 
e l e w a c j e  b u d y n k ó w  i  s ł u p y  spokój i porządek publiczny oraz 
oświetleniowe itp.), w stosunku do osób zaczepiała osoby postronne, jak się 
naruszających powyższy zakaz zostało 

okazało był to mieszkaniec Leśnej, który 
wdrożone postępowanie mandatowe.

cierpi na zaburzenia psychiczne. W/w 
został doprowadzony do miejsca M.G.

Straż Miejska w działaniu

W dniu 22.06.2013 r. w parku rekreacyjnym przygotowujemy, powiadomimy już 
w Smolniku odbędzie się kolejny III wkrótce.
Festiwal Współczesnej Kultury Ludowej Zapraszamy zespoły ludowe do zgłaszania 
SWOJSKIE GRANIE I ŚPIEWANIE. się na specjalnych kartach uczestnictwa, 

zamieszczonych na stronie internetowej Już dziś zapraszamy wszystkich do udziału 
Ośrodka Kultury i Sportu w Leśnej w naszym leśniańskim Festiwalu. 
www.okislesna.pl. Termin zgłoszeń upływa W ubiegłym roku cieszył się on sporym 
w dniu 19 maja 2013rzainteresowaniem. W tym roku liczymy na 

jeszcze większą frekwencję. O szczegółach ZAPRASZAMY! (OK)
imprezy i atrakcjach, jakie dla Państwa 

Swojskie Granie i Śpiewanie
przed nami

Właśnie rozpoczęła się rekrutacja Zaplanowano także wsparcie dla 
d z i e c i  d o  P r z e d s z k o l a  rodziców – szkolenia, indywidualne 
„ S z y s z k o w a  P o l a n a ”  konsultacje ze specjalistami. 
w Szyszkowej. Jest to nowe Pierwszeństwo przy naborze mają 
p r z e d s z k o l e ,  z a ł o ż o n e  dzieci z terenów wiejskich oraz 
w budynku, w którym przed z rodzin, będących w trudniejszej 
kilkunastoma laty mieściły się sytuacji materialnej.
p o m i e s z c z e n i a  s z k o ł y  
podstawowej. W chwili obecnej w budynku trwają 

prace wykończeniowe związane 
z  g r u n t o w n ą  p r z e b u d o w ą .  D z i ę k i  u z y s k a n e m u  d o -
Wymieniony został dach, strop, finansowaniu ze środków Unii 
instalacje,  s tolarka okienna Europejskiej, 25 dzieci z terenu 
i drzwiowa, zmieniono również gminy Leśna będzie mogło 
układ pomieszczeń.bezp ła tn ie  zos tać  ob ję tych  

wychowaniem przedszkolnym. 
W ramach projektu dzieci wezmą 
udział m.in. w zajęciach z języka Więcej informacji można znaleźć na 
angielskiego, zostaną objęte stronie www.szyszkowapolana.pl 
wsparciem psychologa i logopedy, lub pod numerem te lefonu
ponadto zorganizowane zostaną 2  606 494 216.
wycieczki edukacyjne do ZOO 
i  Muzeum Przyrodniczego .  

Rekrutacja do bezpłatnego
przedszkola w Szyszkowej

rozpoczęta

T e k s t  p ł a t n y

Komunikat
Urząd   Miejski  w  Leśnej  informuje , że  na   tablicy  ogłoszeń  w  siedzibie  Urzędu 
Rynek  19  i Świerczewskiego 11 b  w  Leśnej,  zostało  wywieszone  na okres  21 dni 
Zarządzenie  Burmistrza  Leśnej:

1. nr 44/13 z dnia 21 03.2013 r. wraz z wykazem nieruchomości przeznaczonych 
do oddania w dzierżawę w drodze  bezprzetargowej.
2. nr 47/13 z dnia 28 marca 2013 r . wraz z wykazem nieruchomości przeznaczonych 
do oddania w dzierżawę w drodze bezprzetargowej.

Okresem   końcowym  do   złożenia   wniosku   przez   osoby,  którym    przysługuje 
pierwszeństwo  w  nabyciu z  tytułu  roszczenia  lub  jako   poprzedniemu 
właścicielowi pozbawionemu prawa własności przed dniem 05 grudnia 1990 r. jest 
dzień:
poz.1 - 10 kwiecień 2013 r.
poz.2 – 17 kwiecień 2013 r.

Podane ceny są cenami netto, do których należy doliczyć 23% VATPodane ceny są cenami netto, do których należy doliczyć 23% VAT

r e k l a m a

cała strona
(24 moduły)

pół strony
(12 modułów)

1/4 strony
(6 modułów)

wizytówka
(2 moduły)

360 zł

180 zł

  90 zł

  30 zł



str. 5
15 kwietnia 2013
nr 4 (16)

Nieszczelne dachy, skorodowane rynny, 
obróbki blacharskie oraz rozpadające się 
kominy to na siedmiu budynkach 
komunalnych w Leśnej już przeszłość.

W połowie marca ruszyły roboty budowlane 
związane z realizacją zadania pn.: 
„Renowacja zasobów mieszkaniowych 
z terenu Leśnej”- etap I. W pierwszej 
kolejności renowacji poddane zostały dachy 
budynków komunalnych zlokalizowanych 
przy ulicy: Żeromskiego 19, Żeromskiego 
27, Żeromskiego 29, Żeromskiego 31, 
Żeromskiego 35, Krzywej 1 oraz Szkolnej 
8. W ramach zadania w obiektach tych 
zdemontowano istniejące pokrycia 
dachowe i dokonano fachowej oceny 
odsłoniętych elementów drewnianych 
więźb i w razie stwierdzonej konieczności 
dokonano ich wymiany. Kolejnym etapem 
było wykonanie nowych obróbek 
blacharskich, zamontowanie rynien 
spustowych oraz wyłazów dachowych. 
Doda tkowo w dwóch  budynkach  
przemurowano stare i nieszczelne kominy. 
Godnym uwagi jest fakt, że na każdym 
dachu w/w budynków ułożono nową 
dachówkę. Pomimo niekorzystnych 
warunków atmosferycznych prace 
rozpoczynały się zgodnie z planem od 
wczesnych godzin porannych i po każdym 
dniu gołym okiem można było stwierdzić 
pos tęp  robó t .  P rzypomni jmy,  że  
wykonawcę wyłoniliśmy w drodze 
przetargu. Jest nim Przedsiębiorstwo 
Handlowo- Budowlane „Tyliński” Spółka 
Jawna z Leszna. Wartość wykonywanych 
robót, to prawie 300 tys. zł. Zadanie jest 
realizowane dzięki uzyskaniu przez Gminę 
dofinansowania ze środków Unii  
Europejskiej. Starania o środki trwały 
prawie rok. 

Szkoda, że dotychczas Gmina nie 
skorzystała ze środków na ratowanie 
naszych budynków, a możliwości były już 
od 2007 r. Dopiero w tej kadencji udało się 
skutecznie pozyskać pieniądze na ten cel 
w najbliższym czasie rozpocznie się drugi 
etap tego zadania. Nowe dachy będą na 
kolejnych 11 budynkach, tym razem  
wspólnotowych. Dach jest najważniejszy, 
ponieważ jego nieszczelności, czy też 
całkowite zepsucie powodują szybką 
degradację budynku. Ze względu na skalę 
potrzeb w tym zakresie najpierw muszą być 
remontowane właśnie dachy, a na elewacje 
p r z y j d z i e  c z a s  p ó ź n i e j .  Z a s a d a  
gospodarności musi być ważniejsza, 
chociaż odnowienie elewacji jest też istotne 
i pilne.

M. Węgrowska

W Leśnej przy ul. Świerczewskiego 
spłonął dom mieszkalny. Ogień pojawił 
się na dachu budynku w piątek 15 marca 
2013 ok. godz. 3.00 nad ranem.
W akcji gaśniczej brało udział 7 zastępów 
straży pożarnych, w tym 4 jednostki OSP 
z  L e ś n e j ,  P o b i e d n e j ,  G r a b i s z y c  
i Szyszkowej. Całkowitemu spaleniu uległa 
drewniana konstrukcja dachu wraz 
z poszyciem.  Na szczęście w pożarze nikt 
nie ucierpiał.  W budynku znajdowały się 2 
butle z gazem propan-butan, co stanowiło 

Dochodzenie w tej sprawie prowadzą dodatkowe zagrożenie dla ratowników 
funkcjonariusze z KP w Leśnej. (S.Z.)podczas prowadzenia akcji gaśniczej. 

W marcu br. Burmistrz Leśnej - Jan społeczności we wsi Miłoszów” otrzymał 
Surowiec podpisał 5 umów na realizację wsparcie w wysokości 8 500,00zł
zadań publicznych z zakresu wspierania · Ludowy Zespół Sportowy Fatma 
i upowszechniania kultury fizycznej na Pobiedna na realizację zadania pn. 
łączną kwotę 110 000,00zł. „Promowanie kultury fizycznej i sportu jako 
Wśród dotowanych stowarzyszeń znalazły zdrowego stylu życia wśród mieszkańców 
się: Pobiednej w dyscyplinie piłka nożna” 
· Ludowo Uczniowski Klub Sportowy otrzymał wsparcie w wysokości 16 500,00zł
„Kwisa” z siedzibą w Leśnej, który na · Miejsko-Gminny Klub Sportowy 
realizację zadania pn. „Popularyzacja „Włókniarz” na realizację zadania pn. 
zdrowego stylu życia wśród mieszkańców „Popularyzacja sportu w środowisku 
Gminy Leśna poprzez upowszechnianie lokalnym w dyscyplinie piłka nożna” 
kajakarstwa górskiego i kajak polo oraz o t r z y m a ł  w s p a r c i e  w  w y s o k o ś c i  
organizacja zawodów sportowych” 32 000,00zł
o t r z y m a ł  w s p a r c i e  w  w y s o k o ś c i  Przyznana stowarzyszeniom dotacja 
35 000,00zł. przeznaczona zostanie min. na realizację 
· Leśniańskie Towarzystwo Sportowe programów szkolenia sportowego, zakup 
przy Ośrodku Kultury i Sportu w Leśnej na sprzętu sportowego, pokrycie kosztów 
realizację zadania  pn. „Propagowanie związanych z organizacją zawodów 
zadań w zakresie piłki nożnej dla dzieci sportowych jak również uczestnictwa 
i młodzieży z terenu Gminy Leśna poprzez w tych zawodach, pokrycie kosztów 
szkolenie i udział w rozgrywkach” pows ta łych  w wyniku  b ieżącego  
otrzymało wsparcie  w wysokości  użytkowania obiektów sportowych dla 
18 000,00zł. celów szkoleniowych i treningowych jak 

r ó w n i e ż  w y n a g r o d z e n i a  k a d r y  · Ludowy Klub Sportowy Granica 
szkoleniowej.Miłoszów na realizację zadania pn. 

MN„Popularyzacja piłki nożnej wśród lokalnej 

W marcu br. Burmistrz Leśnej podpisał decydujących o możliwości powodzenia 
porozumienie z Dyrektorem Okręgowej upraw. W zależności od potrzeb roślin, które 
Stacji Chemiczno-Rolniczej we Wrocławiu chcemy uprawiać, możemy wpływać na 
w sprawie wykonania badań gleb jakość i zawartość gleby, m.in. stosując 
użytkowanych rolniczo. W ramach umowy odpowiednie nawozy. Jednym z często 
na terenie Gminy Leśna pobrane zostaną popełnianych błędów jest nawożenie "na 
432 próbki, dzięki którym określona oko", co może przynieść skutki odwrotne od 
zostanie kwasowość gleby oraz zawartość zamierzonych. Aby zmniejszyć ryzyko 
w niej fosforu, potasu i magnezu. Do popełnienia błędu, należy ustalić rodzaj 
udziału w badaniach zgłosiło się 42 oraz właściwości gleby, na jakiej 
rolników ze wszystkich sołectw. Wyniki zamierzamy hodować rośliny - czyli 
badań, po zakończeniu ich opracowywania wykonać testy glebowe.
zostaną przekazane rolnikom, co pozwoli Aby otrzymać pewne i precyzyjne wyniki, 
im na dokładniejsze określenie dawek najlepiej jest pobrać próbki gleby i oddać je 
nawozowych. do badania w jednej z rolniczych stacji 
Odczyn gleby ma dla rośliny duże badawczych. Wykonanie tego typu badań 
znaczenie, ponieważ wiele roślin nie znosi wiąże się z koniecznością poniesienia 
gleby zakwaszonej. Odczyn zależy od określonych kosztów, których rolnicy 
zawartości wapnia w glebie, jeżeli jest go za z Gminy Leśna nie będą jednak ponosić. 
mało gleba staje się kwaśna. Właściwości Planowane badania będą bezpłatne dla 
gleby są jednym z ważniejszych czynników rolników. (P.P.)

Spłonął dom mieszkalny

Pomoc dla rolników
- będą badania kwasowości gleb

Lokalne Stowarzyszenia realizują
zadania publiczne na terenie Gminy Leśna

Nowe dachy w Leśnej
– pierwsze efekty programu rewitalizacji
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Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy p r z y  u l .  Ś w i e r c z e w s k i e g o  o r a z  
Społecznej w Leśnej po rozpoznaniu potrzeb w remizach ochotniczych straży pożarnych 
opracował wniosek o przyznanie środków w Grabiszycach, Szyszkowej, Złotnikach 
finansowych na realizację zadania „Pomoc Lubańskich i Świeciu, a także w Zespole 
państwa w zakresie dożywania w 2013 r.”. Szkolno-Przedszkolnym w Pobiednej.
Wniosek opiewa na kwotę 285 000,00 zł, Pomocą w formie żywności objętych zostało 
w tym 60 tys. zł (21%), to wkład własny 5 0 0  r o d z i n  z  t e r e n u  M i a s t a  
Gminy, który – co warto podkreślić, został i Gminy Leśna. Rodziny te otrzymały 
ustalony na minimalnym poziomie na pakiety żywnościowe składające się 
wniosek Burmistrza Leśnej skierowany z następujących produktów: mąka, makaron 
do Wojewody Dolnośląskiego. świderki, przecier pomidorowy, mleko, 
Zgodnie z informacjami uzyskanymi ze mielonka wieprzowa, płatki kukurydziane, 
szkół, liczba dzieci wymagających pomocy groszek z marchewką, klopsy w sosie. 
w formie dożywania wynosi 240. Zatem 
kosz t  rea l izac j i  t ego  zadania ,  to  
231 tys. zł 

MGOPS w Leśnej dofinansowuje także 
wyżywien i e  mie szkańców Gminy  
przebywających w schroniskach dla 
bezdomnych. Średnio miesięczna liczba, to 
15 osób x 300 zł. Łączny koszt realizacji tego 
zadania to kwota 54 000,00 zł.

Tak więc w ramach programu „Pomoc 
państwa w zakresie dożywania” MGOPS 

Sprawna dystrybucja żywności była w Leśnej ma zabezpieczone wystarczające 
możliwa dzięki zaangażowaniu strażaków środki na dożywanie dzieci. 
O c h o t n i c z y c h  S t r a ż y  P o ż a r n y c h ,  Ośrodek pozyskuje również żywność 
mieszkańców Schroniska im. Brata Alberta z Banku Żywności, w 2012 r. sprowadzono 
w Leśnej i pracowników Przedsiębiorstwa 26 724 kg. Wartość pozyskanej żywności to 
Miejskiego „Synergia”.83 250,72 zł. W 2013 r. pierwszy transport 
Serdeczne podziękowania kierujemy żywności w ilości prawie 12 ton przyjechał 
również do Firmy Citronex ze Zgorzelca za w pierwszym tygodniu marca. Żywność 
pomoc i okazane serce.              (GOPS)wydawana była w magazynie „Dolwisu” 

1. Jaki jest główny cel wprowadzenia zmieszanych i niesegregowanych, które są 
nowego sytemu gospodarki odpadami? najdroższe do zagospodarowania. Gdy tak 

się stanie,  Rada Miejska może podjąć  Intencją ustawodawcy jest to, aby 
uchwałę o zmianie stawki opłaty.mieszkańcy oddawali wszystkie śmieci, 

a nie palili, czy tworzyli nielegalne, 6. Gdzie mam wyrzucić stary telewizor, 
„dzikie” wysypiska np. w lasach. Celem czy lodówkę?
zmian jest również zwiększenie poziomu  Gmina wskaże mieszkańcom miejsca 
odzysku odpadów posegregowanych, odbioru niepotrzebnego sprzętu RTV 
a także zmniejszenie masy odpadów i AGD. Wg nowych przepisów w każdej 
ulegających biodegradacji kierowanych do gminie będą zorganizowane tzw. punkty 
składowania. Śmieci to cenny surowiec selektywnej zbiórki odpadów. Będzie 
i należy je ponownie wykorzystywać.

możliwość legalnego pozbycia się 
2. Kto w myśl ustawy o utrzymaniu odpadów, z którymi teraz nie wiadomo co 
czystości i porządku w gminie składa zrobić (baterie, przeterminowane leki, 
deklarację o wysokości opłaty za oleje odpadowe itp.). Gmina poinformuje 
gospodarowanie odpadami? mieszkańców o zbiórce odpadów 
Zgodnie z ustawą deklarację o wysokości w odpowiednim czasie, w sposób 
opłaty za gospodarowanie odpadami zwyczajowo przyjęty.
składa ten, kto włada daną nieruchomością 7. Co się stanie jeżeli właściciel 
(mieszkaniem, domem), a więc najczęściej nieruchomości zadeklarował, że będzie 
właściciel, dzierżawca, najemca. Wzór segregował odpady, a ich nie segreguje?
deklaracji powinien być już dostarczony 

Opłata za segregowane odpady będzie do każdego mieszkania. Deklaracja 
niższa, a za odpady niesegregowane również dostępna jest na stronie 
wyższa, stąd w przypadku stwierdzenia, że internetowej Urzędu Miejskiego w Leśnej 
odpady nie są segregowane, zostanie (www.lesna.pl/Aktualności). Termin na 
wydana decyzja o nałożeniu na właściciela złożenie wynosi 14 dni od daty jej 
nieruchomości wyższej opłaty.otrzymania.

8. Co się stanie w przypadku niezłożenia 3. Kto będzie sprawował nadzór nad 
deklaracji w wyznaczonym terminie?p r a w i d ł o w y m  w y k o n y w a n i e m  

obowiązków przez firmę zbierającą W razie niezłożenia deklaracji albo 
odpady? uzasadnionych wątpliwości, co do danych 

zawartych w deklaracji, wydana zostanie Nadzór nad firmą, która na podstawie 
decyzja określająca wysokość opłaty za obowiązujących przepisów musi być 

wyłoniona w drodze przetargu, będzie gospodarowanie odpadami komunalnymi 
sprawować gmina. Firma odbiera od na podstawie własnych szacunków tj. 
mieszkańców odpady i wywozi do przeważnie wg liczby zameldowanych 
Instalacji Regionalnej w Lubaniu. osób oraz przyjmując brak selektywnego 

zbierania odpadów, co w konsekwencji 4. Czy gmina zakupi pojemniki na 
może spowodować naliczenie wyższej odpady?
opłaty, niż w przypadku złożenia Obowiązek wyposażenia nieruchomości 
deklaracji.w pojemniki służące do zbierania odpadów 
9. Co w przypadku, kiedy nie będę k o m u n a l n y c h  o r a z  o b o w i ą z e k  
wnosił opłaty za gospodarowanie utrzymywania ich w odpowiednim stanie 
odpadami?sanitarnym, porządkowym i technicznym 

ciąży na właścicielu (użytkowniku) W razie  s twierdzenia,  że  osoba 
nieruchomości. Gmina nie może zatem, zobowiązana nie uiszcza opłaty za 
pokrywać tych kosztów z pobieranej gospodarowanie odpadami komunalnymi 
opłaty za gospodarowanie odpadami albo wnosi ją w wysokości niższej od 
komunalnymi. Gmina ułatwi jednak  należnej, również musi być wydana  
realizację tego obowiązku poprzez m.in. decyzji zobowiązująca do pełnej zapłaty 
s tw orzen i e  moż l iw oś c i  ł a tw ego  wraz  z  odsetkami .  W sprawach 
zaopatrzenia się w niezbędne pojemniki, 

dotyczących opłat za gospodarowanie 
na dogodnych warunkach. Informacja 

odpadami komunalnymi stosuje się 
o tym będzie przekazana w terminie 

przepisy ustawy z dnia 29 sierpnia 1997r. – 
późniejszym.

Ordynacja podatkowa (Dz.U. z 2012r., 
5. Czy stawka opłaty za wywóz odpadów poz. 749 ze zm.)
komunalnych może zostać zmieniona 

10. Kto będzie kontrolował, czy odpady w trakcie roku?
są faktycznie segregowane, zgodnie 

Tak, w przypadku, gdy po przetargu okaże z deklaracją?
się, że koszty będą niższe niż suma 

Takie obowiązki zostały nałożone na firmy zebranych opłat lub w przypadku, gdy 
odbierające odpady, ale również mogą to wszyscy będziemy rzetelnie segregować 
kontrolować pracownicy gminy.odpady, czyli mniej pozostanie do 

umieszczenia na wysypisku odpadów MGT

Ustawa śmieciowa
w pytaniach i odpowiedziach

– część III

Pomoc w zakresie dożywiania

Wszyscy jesteśmy zmęczeni zimą, która Widowisko zaskakiwało zatem publiczność 
nie chce odejść. Wiosna gdzieś się ukryła różnymi niespodziankami. Z kolei żaden 
albo jest gdzieś daleko. Musimy czymś ja uczestnik rywalizacji nie mógł czuć się 
skusić! Gimnazjaliści z Leśnej mają na to przegrany. Każdy z nich został nagrodzony 
swoje sposoby! i doceniony. Duży wkład w przeprowadzenie 

„Wiosennego Playback Show” mieli 21 marca to kalendarzowy początek wiosny, 
sponsorzy, a byli to: Waldemar Kleszcz, natomiast w tradycji uczniowskiej to tzw. 
Waldemar Kwiatkowski - restauracja dzień wagarowicza. Gimnazjaliści z Leśnej, 
„Leliwa”, Elżbieta Babij - sklep „Eko”, Jan chcąc więc zapobiec niekontrolowanym 
Gapski - kwiaciarnia „Oleńka”, Marta wagarom, zorganizowali w tym dniu 
Leszczyńska - sklep „Marpol”, Ewa wiosenne show. W ramach projektu 
Lewandowska, Monika Dorota Gorlach - edukacyjnego trzecioklasiści pod opieką 
P.P.H.U. „Monika”, Agnieszka i Krzysztof nauczycieli przygotowali imprezę pt. 
Bieleccy - W.H.U. „Bielawa”, Wilhelm „Wiosenny Playback Show”.
i Agnieszka Kaleta. Wsparcie, jakie 

Uczniowie gimnazjum na scenie Miejskiego 
otrzymaliśmy, umożliwiło wręczenie nie 

Ośrodka Kultury i Sportu w Leśnej mieli 
nagród. (RA)

okazję wykazać się pomysłowością, a także 
umiejętnościami artystycznymi. Naśladując 
znane zespoły muzyczne i kabarety, 
poszczególne  k lasy  rywal izowały  
o najwyższe trofeum, czyli tytuł zwycięzcy. 
Natomiast publiczność dzięki ciekawym 
występom mogła zapomnieć o śniegu, który 
w tym roku przywitał tak bardzo oczekiwaną 
przez nas wiosnę.

„Wiosenny Playback Show” jest cykliczną 
imprezą Gimnazjum w Leśnej. Uczniowie 
chętnie biorą w nim udział. Zainteresowanie 
widoczne jest również w środowisku 
lokalnym. W tym roku gościliśmy uczniów 
Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy 
z Grabiszyc, a także wielu rodziców. 
Konkursowe zmagania zostały urozmaicone 
scenkami satyrycznymi znanych lektur 
i bajek szkolnego koła teatralnego „Hamlet” 
i  t a ń c e m  d z i e w c z ą t  z  a e r o b i k u  
rekreacyjnego.

„Wiosenny Playback Show”
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Sekretarz Gminy Krystyna Jarzyna sytuacji materialno-mieszkaniowej. w y n i k a j ą c y c h  z  w a r u n k ó w  z Przedsiębiors twa Miejskiego 
p e ł n i  r ó w n i e ż  f u n k c j ę  Wiele osób nie odpowiedziało na nasze z d r o w o t n y c h ,  p o t w i e r d z o n y c h  „Synergia” Sp. z o.o. otrzymujemy listę 
Przewodniczącej Społecznej Komisji zaproszenie, dlatego też wysłaliśmy do odpowiednim orzeczeniem lekarskim.  wolnych mieszkań. Przez ostatnie 3 
Mieszkaniowej. Czy jest to trudna n i c h  p o n o w n e  z a p r o s z e n i e  miesiące mieliśmy 7 mieszkań, z tego Są również osoby, którym przysługuje 
p r a c a ?  Z  j a k i m  w i ą ż e  s i ę  i oczekiwaliśmy na te osoby przez cztery nadające się do zamieszkania, pierwszeństwo zawarcia umowy 
problemami?… na te i inne pytania natomiast trzy wymagające remontu najmu na czas nieoznaczony i lokalu 
znajdziemy odpowiedź poniżej. kapitalnegosocjalnego, jakie kryteria muszą 
Od kiedy pełni Pani funkcję zostać spełnione, aby zakwalifikować Czy planowane są działania,  
Przewodniczącej Społecznej Komisji się do tej grupy osób? zmierzające do zwiększenia liczby 
Mieszkaniowej? mieszkań komunalnych?Tak, w  uchwale Rady zostały ustalone 
Może na początek parę słów o samej kryter ia  wyboru osoby,  której  Tak, jak najbardziej. W ubiegłym roku 
komisji. Komisja wydaje opinie przysługuje pierwszeństwo do zawarcia kupiliśmy nieruchomości po byłej 
w sprawach wniosków o przydział lokali umowy. Są to: zamieszkiwanie na f abryce „Fatma” w Pobiednej. Obecnie 
stanowiących mieszkaniowy zasób terenie Gminy co najmniej 2 lata, jeżeli zleciliśmy koncepcję podziału budynku 
gminy, a więc komisja nie przydziela osoba oczekuje na lokal socjalny na a d m i n i s t r a c y j n e g o  n a  l o k a l e  
mieszkań, jak myśli wiele osób, ale jest podstawie prawomocnego orzeczenia mieszkalne. Ze wstępnych informacji 
jedynie zespołem opiniującym wnioski sądu, posiada tytuł prawny do lokalu wynika, że będziemy mogli urządzić 
osób ubiegających się o ujęcie na liście. z n a j d u j ą c e g o  s i ę  w  b u d y n k u  tam 12-15 lokali mieszkalnych. 
Aby wniosek zaopiniować  Komisja  przeznaczonym w danym roku do W pierwszej kolejności lokale te zostaną 
przeprowadza wizje lokalne w celu rozbiórki, pozbawione są lokalu zaproponowane osobą z listy osób 
oceny warunków mieszkaniowych w wyniku klęski żywiołowej lub też oczekujących na przydział lokalu.
i bytowych wnioskodawców i ich zda rzeń  lo sowych ,  a  ponad to  J a k a  j e s t  l i c z b a  m i e s z k a ń  
rodzin. W celu przeprowadzenia wizji w  w y j ą t k o w y c h  p r z y p a d k a c h  komunalnych stanowiących własność 
lokalnych Komisja pracuje w zespołach następne 2 tygodnie, 4 dni w tygodniu. podyktowanych interesem gminy Gminy Leśna?
roboczych. Wizji dokonują wyznaczeni Po weryfikacji oraz po analizie związanej z jej rozwojem, które nie mają 

Wg stanu na 31 grudnia 2012r. ilość c z ł o n k o w i e  K o m i s j i  w r a z  z e  bieżących wniosków powstała lista osób prawa do lokalu mieszkalnego czy też 
mieszkań wynosi 516. Jednakże ilość ta wskazanymi osobami/rodzinami oczekujących na przydział lokalu budynku a dają gwarancje wykonania 
ulega systematycznemu zmniejszeniu w lokalu w wyznaczonym terminie mieszkalnego na 2013 rok, na której remontu w ustalonym terminie
z uwagi na to, że większość lokali (dogodnym dla obu stron). figuruje 67 nazwisk. Lista dostępna jest Jak długo należy czekać na przydział komunalnych jest przeznaczona do na stronie WWW.lesna.pl w zakładce  Ze swojej pracy komisja rozlicza się mieszkania? Czy jest to miesiąc, rok? s p r z e d a ż y.  W u b i e g ł y m  r o k u  Społeczna Komisja Mieszkaniowa przed Burmistrzem Leśnej. Z każdego Na to pytanie jest bardzo trudno sprzedaliśmy 39 mieszkań z zasobu 

posiedzenia Komisja sporządza Na czym polega Pani praca, co należy o d p o w i e d z i e ć .  J a k  w c z e ś n i e j  komunalnego na rzecz najemców. 
do obowiązków Przewodniczącej protokół i wraz z załącznikami  wspomniałam  osoba na liście z nr 1 W roku bieżącym kontynuujemy 
Społecznej Komisji Mieszkaniowej?przedkłada Burmistrzowi Leśnej do figuruje od 1998r., a więc można sprzedaż. 

akceptacji. powiedzieć, że czeka bardzo długo. Do obowiązków przewodniczącej Czy jest to trudna praca? Dlaczego?
Faktem jest, że dla osoby tej było należy zwoływanie posiedzeń komisji, Społeczna Komisja Mieszkaniowa 

P r a c a  w  S p o ł e c z n e j  K o m i s j i  zaproponowane mieszkanie - po raz przeszła wiele zmian osobowych przewodniczenie jego obradom, 
Mieszkaniowej jest bardzo trudna pierwszy dopiero w tym roku, jednakże w ostatnich dwóch latach. Bardzo czuwanie aby opiniowanie wniosków 
z uwagi na jej charakter. Brak mieszkań nie spełniało ono oczekiwań, więc trudno było pozyskać osoby do pracy. odbywało się zgodnie z zasadami 
powoduje narastającą frustrację u osób propozycja została odrzucona. W takim Komisja w obecnym składzie działa od określonymi w uchwale Rady Miejskiej 
oczekujących. Często osobom, do przypadku proponujemy mieszkanie 16 sierpnia 2012r. Na posiedzeniu w sprawie zasad wynajmowania lokali 
których jedziemy, aby zweryfikować osobie następnej z listy, czasami zdarza w  d n i u  2 7  s i e r p n i a  2 0 1 2 r .  wchodzących w skład mieszkaniowego 
warunki mieszkaniowe towarzyszą się, że wiele osób odmawia propozycji ukonstytuowała się, a więc została zasobu Gminy Leśna.
emocje. Członkowie komisji muszą p rzy jęc ia  mieszkan ia  i  wtedy  wybrana przewodnicząca i jej zastępca. Proszę powiedzieć, kto może ubiegać wykazać się umiejętnością komunikacji, p r o p o z y c j e  o t r z y m u j ą  k o l e n i  Podkreślić należy, że komisja otrzymała się o mieszkanie komunalne? Jakie zrozumienia. Chciałabym dodać na oczekujący, niekiedy będący na dalekiej w „spadku” listę osób oczekujących na 

kryteria musi spełniać, aby  znaleźć zakończenie, że na stronie urzędu pozycji. Może więc zdarzyć sie, że jedna przydział lokalu mieszkalnego, na której 
się na liście osób oczekujących na WWW.lesna.pl utworzyliśmy zakładkę osoba oczekuje na mieszkanie 20 lat, wykazanych było 139 nazwisk. 
mieszkanie ? a druga otrzymuje w roku następnym po Społeczna Komisja Mieszkaniowa, Najstarszy wniosek był z 1998r. 

złożeniu wniosku. W ostatnich 3 gdzie znajduje się nie tylko lista osób O mieszkanie komunalne mogą ubiegać Sytuacja materialna i mieszkaniowa 
miesiącach propozycję przyjęcia lokalu oczekujących na przydział mieszkania, się osoby, które są mieszkańcami Naszej tych osób nie była weryfikowana 
odrzuciło 15 osób. Czym to tłumaczą - ale również uchwała Rady Miejskiej Gminy  są pełnoletnie, nie kwalifikują prawdopodobnie ani razu. W tym 
że za małe, za daleko od Leśnej, nie na w  L e ś n e j   w  s p r a w i e  z a s a d  się do najmu lokalu socjalnego, a  ich miejscu należy przypomnieć, że osoby 
tym piętrze itd. wynajmowania lokali…, oraz niezbędne dochód nie przekracza 150% kwoty umieszczone na liście mają obowiązek 

d r u k i  d o  p o b r a n i a .  P o n a d t o  najniższej emerytury w gospodarstwach aktualizowania informacji zawartych Jaka jest liczba osób oczekujących na 
zamieszczamy tam informacje  jednoosobowych i 100% najniższej we wniosku do 30 listopada każdego mieszkania?
dotyczące chęci zamiany lokalu na e m e r y t u r y  w  g o s p o d a r s t w a c h  roku. Niewypełnienie tego obowiązku Lista osób oczekujących na przydział 
większy bądź mniejszy. Również po wieloosobowych. Istotnym kryterium powoduje skreślenie tych osób z listy. lokalu mieszkalnego w 2013r. to 67 
uzyskaniu zgody podobne informacje kwalifikującym osobę do poprawy Nowa komisja na drugim posiedzeniu nazwisk.
zamieszczane są na stronach naszej warunków zamieszkiwania jest  zły stan podjęła decyzję, aby zweryfikować ten 

A jaka jest  l iczba mieszkań gazety Panorama Leśnejtechniczny obecnie zamieszkiwanego stan rzeczy. Przez okres 5 tygodni przez 
komunalnych do rozdysponowania ?lokalu, a ponadto gdy  na jedną osobę Dziękuję za rozmowę.4 dni w tygodniu przyjmowaliśmy 

2 Liczba mieszkań do rozdysponowania p r z y p a d a  m n i e j  n i ż  5 m o r a z  Rozmawiałaosoby z listy, które poprosiliśmy 
jest płynna. Na koniec każdego miesiąca o przybycie celem zweryfikowania ich n i e p r z y s t o s o w a n e  d o  p o t r z e b  Katarzyna Rybałko

Aktualności

Społeczna Komisja Mieszkaniowa
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Wy w i a d  z  R e n a t ą  B r o d o w i c z  –  Ważne jest też to, że decyzje nie zapadały Sam zamiar przejęcia szkoły przez Czy od początku było wiadomo, że 
Kierownikiem Referatu Edukacji, Kultury nagle – na przygotowanie się do tego Stowarzyszenie jest cenną inicjatywą, w szkole siedzibę będzie mieć także 
i  P r o m o c j i  U r z ę d u  M i e j s k i e g o  zadania było 1,5 roku czasu, zgodnie jednakże przy jego urzeczywistnieniu Stowarzyszenie?
w Leśnej z życzeniem Stowarzyszenia. zaczęły pojawiać się pewne trudności. Tak, Stowarzyszenie od samego początku 

Składane przez Stowarzyszenie dokumenty J a k  w y g l ą d a  w s p ó ł p r a c a  z e  sygnalizowało konieczność utworzenia 
były często niekompletne, nieuwzględniane Stowarzyszeniem? swojej siedziby w budynku szkoły, Ilu uczniów uczęszcza obecnie do Szkoły były w pełni wykazane przez Urząd 

w którym oprócz działalności oświatowej Podstawowej w Stankowicach? Zarówno Gminie, jak i Stowarzyszeniu niedociągnięcia Ponadto szczególnie 
prowadzona byłaby inna statutowa przyświeca wspólny cel - utworzenie SP w Stankowicach jest najmniejszą szkołą u c i ą ż l i w e  b y ł y  s y t u a c j e ,  g d y  
działalność. Stosowny zapis znalazł się i funkcjonowanie szkoły w Stankowicach. w gminie, składa się z czterech oddziałów Stowarzyszenie wycofywało się z już 
w umowie przedwstępnej, przy pełnej Założenie szkoły wiąże się niestety (klasy I-III i oddział przedszkolny).W tym zaakceptowanych i zaprotokołowanych 
świadomośc i  S towarzyszen ia ,  że  z koniecznością spełnienia wielu wymogów roku szkolnym w klasach I-III uczy się 20 ustaleń, sprowadzając wiele kwestii do 
korzystanie z mienia gminy na cele inne niż formalnych. Nie są one zależne od gminy, uczniów, do oddziału przedszkolnego punktu wyjścia, uniemożliwiając pójście 
oświatowe nie może być zupełnie darmowe. bezpośrednio wynikają z przepisów prawa. u c z ę s z c z a  8  d z i e c i .  Z  d a n y c h  o kolejny krok naprzód w prowadzonym 
Zamiast płacenia czynszu, Stowarzyszenie Gdyby okazało się, że zezwolenie na procesie. demograficznych wynika, że do roku 
z własnej inicjatywy zaproponowało inne założenie szkoły zostało wydane 2017/2018 liczba uczniów będzie się Patrzymy na tę sytuację z niepokojem. rozwiązanie. Zadeklarowało, że w związku z naruszeniem prawa (np. wskutek oparcia wahała od 4 do maksymalnie 9 w klasie. Zezwolenie na funkcjonowanie szkoły z prowadzeniem budynku działalności się na niekompletnych dokumentach), to Zatrudnienie nauczycieli w przeliczeniu na zostało przez Urząd wydane w dn. 31 pozaszkolnej, wymieni okna (możliwość nawet po kilku latach mogłaby nastąpić etaty wynosi: 4,30. Koszty utrzymania stycznia 2013r. Jednakże nadal oczekujemy skorzystania ze środków unijnych), za konieczność  je j  na tychmias towej  Szkoły Podstawowej w Stankowicach na  zajęcie  przez  Stowarzyszenie  około 25 tys. zł, co - biorąc pod uwagę 10 likwidacji. Sytuacja taka mogłaby mieć przypadające na jednego ucznia są ostatecznego stanowiska w sprawie –letni okres użyczenia, stanowiłoby miejsce np. po zewnętrznych kontrolach najwyższe w gminie, prawie 2 razy wyższe warunków użyczenia budynku. równowartość czynszu miesięcznego około niż np. w SP w Smolniku. W tej sytuacji, różnych instytucji do tego uprawnionych.
200 zł. myśląc o przyszłości szkoły, należało 

szukać rozwiązań. Urząd Miejski nie sugerował ani rodzaju 
robót, ani ich wartości, ani deklarowanego Jakie są dalsze perspektywy dla tej 
terminu realizacji. szkoły?

Na jakim więc etapie jest tworzenie W 2011 r. do szkół gminnych, nauczycieli 
szkoły? i rad rodziców przekazana została analiza 

kosztów kształcenia, wysokości subwencji Mogę mówić tutaj jedynie o stanie spraw, 
 i perspektyw demograficznych. Odbyły się które leżą w gestii Urzędu. Jak już 
spotkania,  podczas których m.in.  wcześniej wspomniałam, Urząd wydał 
propagowana była przez gminę idea zezwolenie na założenie publicznej szkoły. 
przejęcia tzw. „małych” szkół przez Obecnie trwa finalizowanie umowy 
stowarzyszenia w celu utrzymania ich dotyczącej korzystania z budynku przez 
działalności. Stowarzyszenie. Proces ten przedłuża się, 
Podczas takiego spotkania w lutym 2012r. p o n i e w a ż  S t o w a r z y s z e n i e  
z przedstawicielami Szkoły Podstawowej w ostatnim czasie zmieniło zdanie odnośnie 
w Stankowicach, Stowarzyszenie NIWA l o k a l i z a c j i  s w o j e j  s i e d z i b y  
złożyło ustną deklarację prowadzenia tej w budynku szkoły, ale nie złożyło jeszcze 
szkoły od września 2013 r. Zgodnie w n i o s k u  o  s t o s o w n e  z m i a n y  
z ustawą są dwie możliwości przejęcia w podpisywanych dokumentach. Wymaga 
szkoły: albo utworzenie na nowo po to w rzeczywistości przygotowania przez 
uprzedniej likwidacji przez gminę, bądź S t o w a r z y s z e n i e  j e d n e g o  p i s m a ,  
kontynuowanie działalności istniejącej zawierającego wniosek o przedłużenie 
szkoły. Stowarzyszenie wybrało pierwszy umowy przedwstępnej na użyczenie 
wariant, dzięki czemu nie musi przejmować budynku (która wygasła ponad miesiąc 

W związku z tym Urząd musi wykazywać zobowiązań wynikających m.in. z umów Czy to prawda, że Urząd każe płacić temu) oraz o wykreślenie z tej umowy 
o pracę zawartych w oparciu o Kartę szczególną troskę o prawidłowy przebieg Stowarzyszeniu za wykorzystywanie zapisu o siedzibie w budynku szkoły. Nasze 
Nauczyciela. tego procesu od strony formalnej. Staramy budynku na prowadzenie Szkoły? prośby o sfinalizowanie sprawy pozostają 

się cały czas wykazywać dobrą wolę: Radni z zadowoleniem przyjęli deklarację j e d n a k  b e z  e c h a .  W  z w i ą z k u  Nie, użyczenie budynku na ten cel jest 
u d z i e l a l i ś m y  S t o w a r z y s z e n i u  Stowarzyszenia i w konsekwencji z tym zaprosiliśmy na spotkanie Zarząd całkowicie bezpłatne. Stowarzyszenie 
szczegółowych wskazówek, co należy w listopadzie 2012r. podjęta została Stowarzyszenia oraz Radę Rodziców z tego tytułu nie musi nic płacić dla gminy.
zrobić,  aby spełnić poszczególne stosowna uchwała. Dodać należy, że w tej i Radę Sołecką. Mamy nadzieję, że efektem 

Dlaczego więc w projekcie umowy sprawie do Rady Miejskiej, ani Urzędu nie wymagania, stwarzaliśmy możliwość tego spotkania będzie ostateczne 
użyczenia pojawiła się kwota 200zł? wpłynęły żadne głosy przeciwne lub wielokrotnego uzupełniania braków, mimo wyjaśnienie wszystkich wątpliwości 
Kwota ta nie miała żadnego związku protesty, nie tylko ze strony radnych, ale ż e  S t o w a r z y s z e n i u  z g o d n i e  i podpisanie umowy, co naszym zdaniem, 

p r z e d e  w s z y s t k i m  r o d z i c ó w  z wykorzystywaniem budynku na cele z  p r o c e d u r ą  t a k i e  u z u p e ł n i e n i e  może nastąpić nawet w dniu spotkania.
i mieszkańców. szkoły. Wynika ona z faktu, że w budynku przysługiwało tylko jeden raz. Ponadto Dziękuję za rozmowę.

oprócz szkoły Stowarzyszenie planowało organizowaliśmy spotkania z udziałem Jak została przyjęta propozycja 
A.S.mieć swoją siedzibę i prowadzić także członków Stowarzyszenia, Rady Rodziców, przejęcia szkoły przez Stowarzyszenie?

pozostałą działalność statutową. Każdy, kto R a d y  S o ł e c k i e j ,  b a r d z o  s z y b k o  Propozycja utworzenia szkoły przez 
k o r z y s t a  z  m i e n i a  p u b l i c z n e g o ,  weryfikowaliśmy składane dokumenty, S t o w a r z y s z e n i e  b y ł a  p r z y j ę t a  
w takiej sytuacji jest zobowiązany do akceptowaliśmy propozycje zgłaszane z zadowoleniem i podawana była za 
ponoszenia opłat, co wynika z przepisów przez Stowarzyszenie, pod warunkiem, że przykład w innych środowiskach 
prawa. Gdyby Stowarzyszenie w budynku były zgodne z prawem, a nawet szkolnych. Szczególne znaczenie miało 
prowadziło wyłącznie szkołę, nie byłoby przypominal iśmy o upływających przede wszystkim przekonanie, że szkoła 
mow y  o  żadnych  op ł a t ach ,  c zy  terminach wynikających z ustawy lub będzie istnieć, chociaż pod nowym 
ewentualnych karach umownych. szyldem. z podpisanej umowy przedwstępnej.

Z ostatniej chwili

Podczas spotkania w dniu 9 kwietnia 2013 r. 
Stowarzyszenie zgłosiło propozycję 
kolejnych zmian do umowy, a mianowicie 
ponowne  wprowadzen ie  zap i sów 
o siedzibie Stowarzyszenia w budynku 
Szkoły. Tak więc sprawa nadal nie jest 
sfinalizowana.

Przyszłość Szkoły Podstawowej w Stankowicach
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Tegoroczne obchody Dnia Kobiet Marek Ziębal, który nadał nowego 
w Ośrodku Kultury i Sportu w Leśnej znaczenia jednemu z wierszy Adama 
były wyjątkową uroczystością, a to za Asnyka, Prezes PM Synergia Sp. z o.o. 
sprawą aktorów małych i dużych, Paweł Duchnik przedstawił wiersz 
w y s t ę p u j ą c y c h  d l a  l i c z n i e  Konstantego Ildefonsa Gałczyńskiego 
zgromadzonej publiczności w tym dniu. „ P y ł e m  K s i ę ż y c o w y m ” .  „ B a j k ę  
O r g a n i z a t o r a m i  8 - m a rc o w e g o  o kobiecie” w niezwykle humorystyczny 
wydarzenia był Ośrodek Kultury sposób przestawił Komendant Straży 
i Sportu w Leśnej oraz Szkoła Mie j sk i e j ,  Mi ros ł aw  Gandur sk i  
Podstawowa im. Jana Pawła II a Waldemar Kleszcz swoim eleganckim 
w Smolniku. strojem i przede wszystkim sposobem 

interpre tacj i  wybranego wiersza  Widowisko pt. „Bajecznie i Kobieco” 
o kobietach wzbudził wśród publiczności w dniu 8 marca 2013r. rozpoczęło się 
oklaski na stojąco. Prowadzącym o godzinie 17:00 w sali widowiskowej 
widowisko w dniu 8 marca był Wojciech Ośrodka Kultury. Składało się z dwóch 
Krawiec, który z niebywałą swadą i bardzo części, łączących całe przedsięwzięcie 
dowcipnie komentował wszystkie w integralną całość. Tego dnia na widowni 
wydarzenia, których byliśmy świadkami dominowały rozbawione Panie.
tego dnia. I to właśnie on, w sposób 

Część artystyczną przedstawienia czyli l i r y c z n y  i  p r z e d e  w s z y s t k i m  
nową aranżację bajek nie tylko dla kobiet wprawiającym widownię we wzruszenie 
autorstwa Marzeny Kata z udziałem wykonał dwie piosenki „What a wonderful 
absolwentów i uczniów ze Szkoły world” oraz „Besame mucho” i tym 
Podstawowej w Smolniku przygotowali występem zakończył efektownie całe 
nauczyciele z tejże szkoły, Dorota Kusibab widowisko. 
razem z Małgorzatą Michalik. Występom 

Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II uczniów w nowej, często zaskakującej 
w Smolniku oraz Ośrodek Kultury i Sportu i dowcipnej aranżacji, towarzyszyły 
w Leśnej dziękują wszystkim gościom działające przy OKiS sekcja gitarowa pod 
z a p r o s z o n y m ,  m i e s z k a ń c o m  opieką Karola Kusibab oraz grupa 
i uczestnikom na scenie za obecność taneczna Alternatywa pod opieką Tomasza 
p o d c z a s  n a s z e j  u r o c z y s t o ś c i .  Gajewskiego. Elementem spinającym 
O rg a n i z a t o r z y  b a r d z o  d z i ę k u j ą  część bajkowo-magiczną z częścią 
Wojciechowi Krawcowi za wspaniałą liryczną było poruszające tango, 
k o n f e r a n s j e r k ę ,  S t a n i s ł a w o w i  wykonane na scenie przez Kornelię 
Leszczyńskiemu za udostępnienie Krakowską i Tomasza Gajewskiego.
prywatnych zbiorów do przygotowania 

Druga część była wielkim zaskoczeniem wystawy przedstawiającej dawne portrety 
dla widzów. Na scenie zaprezentowali się kobiet oraz młodej artystce z dziedziny 
znani leśniańscy Panowie, na co dzień fotografii,  Pani Annie Dyrda za 
piastujący ważne stanowiska w Gminie przygotowanie portretów współczesnych 
Leśna. Jako pierwszy na scenie wystąpił kobiet własnego autorstwa. Organizatorzy 
z wierszem „Nie dokazuj miła, nie składają  również podziękowania 
dokazuj” Burmistrz Leśnej, Jan Surowiec wszystkim osobom zaangażowanym 
wraz z akompaniamentem na akordeonie w przygotowania przedstawienia, czego 
w wykonaniu Waltera Straszaka, efekty mogliśmy wszyscy oglądać 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w piątkowy 8-marcowy wieczór. 
Leśnej. Następnie zaprezentowali się 

OrganizatorzyKomendant Komisariatu Policji w Leśnej, 

Wyjątkowy 8 marca -  „Bajecznie i kobieco”
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Wiadomo, że talent trzeba rozwijać i doskonalić, Trzymamy kciuki i życzymy powtórzenia 
a najlepszą metodą podnoszącą indywidualne poprzedniego sukcesu.
umiejętności jest udział w konkursach. Taką RA
drogę rozwoju wybrała Dominika Kuręda. 
Uczennica Gimnazjum w Leśnej już od wielu lat 
zachwyca nas swoimi zdolnościami muzyczno-
wokalnymi.
Dominika wzięła udział w wieloetapowym 58 
Dolnośląskim Konkursie Recytatorskim. 
W kategorii „Poezja śpiewana” pokonała rywali 
na etapie powiatowym i regionalnym. 21 marca 
2013 r. w Bolesławcu zdobyła bilet do 
końcowego etapu wojewódzkiego. W maju b.r. 
w Oławie Dominika Kuręda będzie walczyła 
o tytuł laureata.

Czwartek, 21 marca, był dla dzieci z Miejsko- wszystkie grupy wesołym i bardzo głośnym 
Gminnego Przedszkola w Leśnej okazją do korowodem, wyruszyły ulicami Leśnej niosąc 
powitania pierwszego dnia wiosny. Wiosna to kolorową Pannę-Marzannę, którą skonstruował 
pora, kiedy świat roślin budzi się do życia po pan Tomasz Isko, tato Dorianka z grupy Krasnali. 
zimie, nastraja nas pozytywnie i dodaje energii. Dzieci ogłosiły KONIEC ZIMY!!! Niestety, 
Czekamy z niecierpliwością na pierwsze liście, tylko kalendarzowej.
na powrót ptaków z ciepłych 
krajów...  Dzieci z przedszkola, 
nie bacząc na psotną pogodę, 
jak co roku uczciły powitanie 
w i o s n y .  U r o c z y s t o ś c i  
rozpoczęły się wspólnym 
programem artystycznym, 
którym przewodziła pani 
Urszula Matkowska, z grupy 
motyli. Po części artystycznej, 

Uczniowie klas trzecich i czwartych Szkoły Walczak w marcu b.r. wzięli udział w VII 
Podstawowej w Smolniku w składzie: Karina Dolnośląskim Konkursie Pieśni i Piosenki 
i Wiktoria Gincelis, Sara Kuczyńska, Dawid Patriotycznej, który odbył się na scenie 
Jabłoński, Patrycja Kukiełka, Benita Nawrocka, Młodzieżowego Domu Kultury w Jeleniej Górze.
Agata Potocka, Nikola Sikorska i Sandra Sandra Walczak jako solistka wykonała pieśń 

„Ułani, ułani, malowane dzieci”, zespoły 
zaśpiewały: „Serce w plecaku” oraz „Białe róże”. 
Występ cieszył się dużym zainteresowaniem 
i aplauzem publiczności. Dostarczył wielu 
emocji i pozytywnych przeżyć, a przede 
wszystkim dostarczył nowych doświadczeń 
naszym młodym artystom, które w przyszłości 
niewątpliwie pozwolą na jeszcze większe 
osiągnięcia.
Uczestnicy mile wspominają przeżyte chwile 
i dziękują Radzie Rodziców za finansowe 
wsparcie przedsięwzięcia.

red. Katarzyna Jabłońska

W Szkole Podstawowej im. Jana Brzechwy Martyna Jankowiak, kl. 0, II miejsce: Patrycja Furman, 
w Grabiszycach został rozstrzygnięty szkolny konkurs kl. III, Marcel Bartnikowski, kl. II, III miejsce: Michał 
plastyczny pt. „Wielkanocne jajo 2013”. W konkursie Furman, kl. I, Maja Bartosik, kl. 0
wzięło udział 26 uczniów, którzy mieli za zadanie Laureaci klas IV-VI: I miejsce: Zuzanna Lach, kl. VI, 
wykonać pracę w formie plastycznej. Prace oceniano Weronika Tykarska, kl. VI, II miejsce: Marcin Miduch, 
w dwóch kategoriach wiekowych: 0-III i IV-VI. kl. IV, Sebastian Wojtan, kl. IV, III miejsce: Danuta 
Dzieci  wykazały się dużą pomysłowością Kamińska, kl. V
i kreatywnością. Prace wyróżniały się barwną Wszystkim uczniom i ich rodzicom serdecznie 
kolorystyką, precyzją wykonania i estetyką. Uczniowie dziękujemy za zaangażowanie i gratulujemy.
wyróżnieni i nagrodzeni otrzymali nagrody rzeczowe.
Laureaci klas 0-III: I miejsce: Wiktor Jabłoński, kl. II, Anna Małek-Fedorowicz

VII Dolnośląski Konkurs Pieśni
i Piosenki Patriotycznej

Dominika jedzie do Oławy!

Konkurs „Wielkanocne jajo 2013”

Brawa dla laureatek etapu powiatowego roku cieszą się dużym zainteresowaniem zarówno 
Konkursu Recytatorskiego Pegazik dzieci jak i rodziców. Zawsze wybierane jest hasło 

Dnia 14 marca 2013 r. w auli Kompleksu przewodnie tego dnia. W tym roku brzmiało ono 
Edukacyjnego w Lubaniu odbył się etap Żyj zdrowo i kolorowo. Związane było 
powiatowy XVIII Dolnośląskiego Konkursu z programem profilaktycznym i wieloma 
Recytatorskiego Pegazik, którego organizatorem działaniami prozdrowotnymi podejmowanymi 
był Młodzieżowy Dom Kultury w Lubaniu.  w szkole. Wszystkie klasy przygotowały 
Szkołę w Pobiednej reprezentowały Karolina przedstawienia promujące zdrowy styl życia. Była 
Janczewska z klasy II, Iliana więc okazja, aby czegoś się 
Detyna z klasy III oraz n a u c z y ć ,  a l e  p r z e d e  
Miriam Olek z klasy V. Iliana wszystkim zaprezentować na 
i  Mir iam zna laz ły  s ię  szkolnej scenie. Uczniów 
w  g r o n i e  l a u r e a t ó w  oklaskiwali rodzice, pani 
wyłonionych przez jury s o ł t y s  o r a z  d z i e c i  
w dwóch kategoriach kl. I- III z przedszkola. Po zmaganiach 
i klas IV- VI. Zwyciężczynie na scenie, które zakończyły 
o t r zymały  pamią tkowe  się wyborem najlepszych 
dyplomy oraz  nagrody aktorów, na wszystkich czekał 
rzeczowe. s ł o d k i  p o c z ę s t u n e k  

Żyj zdrowo i kolorowo przygotowany przez Polskie 
Już od ponad 50 lat 27 marca na całym świecie To w a r z y s t w o  H o l o z o f i c z n e ,  a  t a k ż e  
obchodzony jest Dzień Teatru. W szkole niespodzianka - malowanie twarzy. Karolinie 
w Pobiednej tradycja przygotowywania w tym Janczewskiej, Miriam Olek i Enochowi Szymosze 
dniu przez uczniów przedstawień teatralnych ma ten dzień na pewno długo pozostanie w pamięci, 
zaledwie 7 lat ,  ale na pewno będzie gdyż właśnie ci uczniowie zwyciężyli w konkursie 
kontynuowana, ponieważ spotkania z teatrem, co na najlepszego aktora. 

W SP im. K. Makuszyńskiego w Pobiednej

Witaliśmy wiosnę…

Pierwszy dzień wiosny w szkole niekoniecznie udział w spektaklu Kopciuszek w wykonaniu 
musi się co roku sprowadzać do obyczaju aktorów Narodowego Teatru Edukacji 
topienia marzanny i wagarów.  Ten czas można z Wrocławia. Starsza spędziła czas aktywnie na 
spędzić wyjątkowo i z pożytkiem. Od wielu lat basenie, doskonaląc swoje umiejętności 
w różny sposób w Szkole Podstawowej im. pływackie. Obie grupy spotkały się w Muzeum 
K. Makuszyńskiego w Pobiednej świętuje się Regionalnym, gdzie wysłuchały interesujących 
nadejście wiosny. Nauczyciele zawsze starają opowieści o historii Lubania i okolic. Kilka 
się, aby ten dzień był wyjątkowy i przebiegał godzin poza murami szkolnymi upłynęło bardzo 
inaczej niż pozostałe, dlatego dzieci nigdy nie szybko i na pewno na długo pozostanie 
spędzają go na wagarach. Zawsze wolą pozostać w pamięci dzieci, które rzadko mają okazję 
w szkole. W tym roku uczniowie pojechali na wyjechać poza miejsce zamieszkania.
wycieczkę do Lubania. Młodsza grupa wzięła oprac. red.

Zgodnie z wieloletnią tradycją 21 marca,  i spalili symbol zimy – ekologiczną Marzannę. 
uczniowie Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła Organizatorzy dziękują Policji w Leśnej, 
II w Smolniku radośnie uczcili Pierwszy Dzień wszystkim nauczycielom i pracownikom szkoły, 

rodzicom i uczniom, którzy przyczynili się do Wiosny. Barwnym korowodem pod eskortą 
uświetnienia obchodów Pierwszego Dnia Policji w Leśnej, z kolorowymi kwiatami 
Wiosny.i z Marzanną na czele przeszli ulicami Leśnej. 

Gromkimi okrzykami, barwnymi strojami 
i z wiosennymi nastrojami, chcieli przestraszyć 
Zimę. W Rynku odczytali petycję, w której 
prosili pracowników Urzędu Miejskiego 
w Leśnej i obywateli Leśnej o złączenie sił w celu 
wyproszenia Zimy i powitania Wiosny. 
Symboliczna „Wiosenka” na ręce Pani 
Małgorzaty Gut-Twardowskiej, Zastępcy 
Burmistrza Leśnej, przekazała wiosenne kwiaty 
i życzenia. Przeciwstawiając się zimowej 
pogodowej aurze uczniowie udali się do szkoły

Mimo zimowej aury na dworze Pierwszy Dzień wychowawczynie przygotowały dzieciom 
Wiosny w Szkole Podstawowej im. Jana poczęstunek w postaci tostów i gofrów. Na 
Brzechwy w Grabiszycach przebiegał iście koniec najmłodsza społeczność szkoły udała się 
konkursowo, kolorowo, smacznie i zabawowo. na boisko szkolne i bardzo uroczyście, gromkimi 
Tego dnia uczniowie z kl. 0-III w bardzo okrzykami, żegnała „Marzanny – zimowe 
wiosennych nas t ro jach wzię l i  udzia ł  panny” i nawoływała Panią Wiosnę, aby w końcu 
w konkursach: muzycznym – na najpiękniej do nas przybyła. Wspólne świętowanie 
wyśpiewana piosenkę o wiośnie, plastycznym – i mnóstwo emocji w tym dniu rozgrzało serca 
„Portret Pani Wiosny w oczach dzieci” oraz uczniów… czekamy jeszcze tylko na słonko 
quizie dotyczącym zdrowego odżywiania. i budzącą się do życia przyrodę…
W  p r z e r w i e  m i ę d z y  k o n k u r s a m i  MG

Pierwszy dzień wiosny w zimowej aurze

Żegnaj zimo! Witaj wiosno!

Dnia 22.03.2013 r. uczniowie Szkoły 
Podstawowej w Stankowicach w ramach 
projektu Indywidualizacja procesu nauczania 
i wychowania w klasach I -III szkoły 
podstawowej obchodzili Pierwszy Dzień 
Wiosny. W zajęciach wzięło udział 10 uczniów, 
którzy mieli za zadanie przygotować Marzannę. 
Wszyscy z kolorową Marzanną wyruszyli na 
poszukiwanie wiosny, która w tym roku 
przywitała ich zimową aurą, bo zamiast 
przebiśniegów na polach i łąkach królował biały 
puch. Głośne okrzyki „Precz zimo!, Witaj 
wiosno!” przywoływały spóźnioną w tym roku 
wiosnę.

Małgorzata Szczęsna-Witecka

Witaj wiosno

Z kolorową Marzanną



str. 11
15 kwietnia 2013
nr 4 (16)Aktualności

W środę 20.03.2013 r. w Potoku Miłoszowskim  prezes Koła PZW w Leśnej Kazimierz 
rozpoczął się odłów pstrąga potokowego. Kwitowski. - Używanie agregatu do odłowu nie 
Akcja ma na celu przeniesienie ryb do szkodzi rybom. Ponadto woda jest zimna dzięki 
głównego nurtu Kwisy, przed planowaną czemu pstrągi podczas transportu nie będą 
akcja regulacji tego potoku. Gdyby ryby narażone na niedobór tlenu - dodał szef Koła 
zostały w strumieniu miałyby nikłe szanse na z Leśnej. Osobom biorącym udział w wydarzeniu 
przeżycie - powiedział prezes Koła PZW podczas pierwszego dnia udało się odłowić 
w Leśnej Kazimierz Kwitowski. i wypuścić do głównego nurtu Kwisy blisko 400 
Z inicjatywą akcji wyszli przedstawiciele Koła sztuk pstrąga potokowego o wymiarach od kilku 
PZW Leśna. Organizatorem natomiast było do kilkunastu centymetrów. Akcja potrwa jeszcze 

przez kilka dni. - Każda ryba jest na wagę złota. Biuro Zarządu Okręgu PZW w Jeleniej Górze. - 
Dlatego działania są przeprowadzane bardzo Musiel iśmy wykonać k i lka czynności  
starannie - powiedział Rafał Knap, Inspektor ds. administracyjnych. Konieczne było napisanie 
Rybac twa  Urzędu  Marsza łkowskiego  wniosku do Marszałka Województwa, który 
Województwa Dolnośląskiego. Przebieg prac musiał wydać decyzję zezwalającą na akcję. 
nadzorują strażnicy Państwowej Straży Następnie trzeba było zorganizować ekipę, 
Rybackiej, a także Inspektor ds. Rybactwa wśród której przynajmniej jedna osoba musiała 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa posiadać stosowne uprawnienia do tak zwanego 
Dolnośląskiego. elektro połowu. Wszystko odbyło się w aureoli 

Grzegorz Bereziukprawa - powiedział Józef Goszczycki, Dyrektor 
ZO PZW w Jeleniej 
Górze.
- Wkrótce odcinek 
Miłoszówki w Leśnej 
będzie regulowany. 
Gdyby ryby zostały 
w strumieniu miałyby 
n i k ł e  s z a n s e  n a  
przeżycie - powiedział 

To zapytanie stało się pretekstem do literackiego została Weronika Bakaj z kl. VI c. 
kolejnego spotkania poetyckiego, które Nagrody książkowe i pamiątkowe dyplomy dla 
odbyło się w ramach projektu edukacyjnego laureatów i wyróżnionych 11 prac, ufundowała 
„ K O C H A M Y ,  R O Z U M I E M Y  Zarząd Główny Fundacji na rzecz Ochrony 
I POMAGAMY ZWIERZĘTOM ''. Zwierząt Mondo Cane. Wszystkie konkursowe 

prace zostały przekazane Fundacji Mondo Organizatorzy pomysłu - nauczyciele SP im. JP 
Cane, w celu zlicytowania ich w ramach aukcji II w Smolniku, chcąc uwrażliwić uczniów na 
charytatywnej, z której dochód będzie w całości otaczający świat przyrody, wprowadzili 
przeznaczony na potrzeby bezdomnych w projekt elementy artystyczno-ekologiczne. 
zwierząt. Założenia projektu zostały z uznaniem 

zaakceptowane przez organizacje aktywnie W realizacji tego przedsięwzięcia, oprócz 
uczniów i nauczycieli udział wzięli także 
absolwenci szkoły oraz lokalni twórcy Halina 
Gąsiorowska, Stanisław Leszczyński oraz 
zap roszona  ze  Zgorze l ca  l au rea tka  
Międzynarodowego Konkursu Literackiego 
„Nie- Do- Rzeczki” 2008 - Marzena Kata - 
autorka bajek, których teksty wykorzystano 
w dramach teatralnych, w wykonaniu uczniów 
szkoły.
Spotkanie, wieńczące projekt odbyło się 
w Restauracji „Leliwa” przy blasku świec, 
w lirycznej atmosferze i było niesamowitym 
doświadczeniem, które na długo pozostanie 
w pamięci uczestników. Wśród zaproszonych 
gości byli m.in. przedstawiciele władz 
samorządowych Leśnej, PCE w Lubaniu, 
Biblioteki Pedagogicznej w Lubaniu, OKiS 
w Leśnej, Rady Rodziców SP w Smolniku.      
Na zakończenie poetyckiego spotkania Pani 
Beata Czeczot, Dyrektor SP w Smolniku 
p o d z i ę k o w a ł a  u c z n i o m ,  w s z y s t k i m  
zgromadzonym gościom, a przede wszystkim 
RODZICOM utalentowanych dzieci, dzięki 
którym można było doświadczać smaku poezji, 
muzyki oraz gry aktorskiej. Wyraziła również 

współdziałające w jego realizacji t.j. s w o j a  s z c z e g ó l n ą  w d z i ę c z n o ś ć  
Schronisko dla Zwierząt Małych w Dłużynie zaangażowanym w realizację w/w projektu 
Górnej, Fundację na rzecz Ochrony Zwierząt osobom, w tym autorkom projektu Paniom 
Mondo Cane, a także Organizację Zwierzęcą 

Dorocie Kusibab i Małgorzacie Michalik. 
„Pogotowie dla Zwierząt”.
Działania w ramach projektu obejmowały m.in. 
zbiórkę karmy dla zwierząt przebywających 
w schronisku, zajęcia edukacyjne oraz konkurs 
plastyczno-literacki pt „ O czym marzy 
bezdomny pies”. Zwycięzcami konkursu 
plastycznego zostali: w kategorii klas 
młodszych -  I m-ce Aleks Krzysztoń kl. II b, II 
m-ce Kacper Staszak kl. II b, III m-ce Sebastian 
Wójtowicz kl. II c, w kategorii klas starszych: I 
m-ce Adela Osajdzińska kl. VI b, II m-ce 
Franciszek Fedorowicz kl. IV c, III m-ce 
Konrad Chomiak kl. VI b. Laureatką konkursu 

W dniu 03.03.2013 r. w Hotelu Leliwa Rzecznik dyscyplinarny Koła: Sławomir 
w Leśnej odbyło się walne zgromadzenie Kasuła.
sprawozdawczo-wyborcze  Koła  PZW Wnieść składki za wędkowanie oraz zapisać się 
w Leśnej. Na zebranie przybyli wędkarze do koła wędkarskiego można w sklepie 
z koła oraz goście, przedstawiciel Zarządu wędkarskim „Sandacz” w Leśnej przy 
Okręgu PZW w Jeleniej Górze Edward ul. Baworowo 75 (obok PKS).
Olszański i Prezes Koła PZW w Lubań ,,Miasto” Warto też przypomnieć nowe zmiany 
Janusz Pernej. W porównaniu do lat poprzednich w przepisach PZW jakie obowiązują w 2013 r. 
w 2012 r. ilość członków koła wzrosła Jedną ze zmian jest zakaz wywozu zanęt 
i w obecnej chwili koło liczy 321 wędkarzy. Po i przynęt urządzeniami tj. modele zdalnie 
podsumowaniu pracy koła oraz 
Społecznej Straży Rybackiej za ubiegły 
rok, za wkład pracy społecznej na rzecz 
PZW wręczono wyróżnienia dla 
wędkarzy:
Henrykowi Kuźniewskiemu, Robertowi 
Kuźniewskiemu, Janowi Magryn, Jiri 
Soumar, Klaudiuszowi Vogelgezang, 
Sławomirowi Kasuła, Stanisławowi 
Cymbałko, Ryszardowi Duchnik, 
Kazimierzowi Węcławik, Waldemarowi 
Zajdel, Bartłomiejowi Oleszczuk, 
Dariuszowi Rękas, Danielowi Hyży, 
Zygmuntowi Szatkowskiemu, Tomaszowi 
Mąka, Bartoszowi Stankiewicz.
Po wręczeniu wyróżnień prezes koła 

sterowane, łódki, pontony itp. Kolejną ważną Kazimierz Kwitowski podziękował również 
zmianą  j e s t  op rócz  obowiązkowego  

wędkarzom za udział i odnoszenie sukcesów 
prowadzenia rejestru połowu ryb, obowiązek 

w zawodach wędkarskich.
wpisywania do rejestru ryb objętych limitem 

Po burzliwej dyskusji, w której wędkarze 
ilościowym bezpośrednio po złowieniu. Według 

omówili problemy z jakimi borykają się nad przepisu ryba, która nie jest przeznaczona do 
wodą, przystąpili do głosowania. Wybrano zabrania musi zostać natychmiast uwolniona 
władze koła PZW na kolejną kadencję: bądź gdy postanawiamy ją zabrać musi zostać 
Prezes Koła: Kazimierz Kwitowski zaraz po złowieniu odnotowana w rejestrze. 
V-ce Prezes Koła: Waldemar Zajdel W przypadku ujawnienia przez organy 
Skarbnik Koła: Bartłomiej Oleszczuk kontrolujące wywożenia zanęt, przynęt lub ryby 
Członek zarządu: Robert  Kuźniewski objętej limitem ilościowym a nieodnotowanej 
Członek zarządu: Henryk Kuźniewski w rejestrze, wędkarz może zapłacić grzywnę do 
Członek  zarządu:  Adam Łuczyńsk i 500 zł. Ponadto jak się dowiedzieliśmy Okręg 
Członek zarządu: Tomasz Mąka PZW w Jeleniej Górze czyni starania nad 
C z ł o n e k  z a r z ą d u :  J a n  M a g r y n pozyskaniem dotacji na sprzęt między innymi 
Gospodarz: Józef Maziarz dla Społecznej Straży Rybackiej Powiatu 
Komisja rewizyjna: Ryszard Duchnik, Lubańskiego, co na pewno usprawni ich pracę 
Stanisław Cymbałko, Zygmunt Szatkowski i  skuteczniej  pozwoli  przeciwdziałać 
Sąd Koleżeński: Robert Magryn, Daniel Hyży, kłusownictwu na wodach w Powiecie.
Dariusz Rękas GB

Miejsko–Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej pracownicy socjalni  ośrodka pomocy 
w Leśnej po raz szósty przystępuje do realizacji społecznej. Wyłonione osoby podpisały kontrakt 
projektu unijnego w ramach Programu socjalny. W ramach kontraktu socjalnego będą 
Operacyjnego Kapitał Ludzki - Rozwój realizowane instrumenty aktywnej integracji 
i upowszechnianie aktywnej integracji przez takie jak: kurs prawa jazdy, kurs w zawodzie 
ośrodki pomocy społecznej pod nazwą „Więcej kucharza, szkolenie z zakresu obsługi kasy 
z siebie dla innych – inicjatywa na rzecz fiskalnej. Dla wszystkich uczestników została 
integracji społeczno– zawodowej osób gminy zorganizowana terapia psychologiczna 
Leśna”. indywidualna oraz treningi kompetencji 
Celem głównym projektu jest wypracowanie i umiejętności społecznych. W ramach projektu 
i realizowanie form aktywnej integracji unijnego zatrudniony jest dodatkowy pracownik 
zmierzające do odzyskania przez 4 kobiety socjalny, który pracuje nad wzmocnieniemu 
i 1 mężczyznę (w tym jedna osoba powinna być klientów objętym projektem zdolności życia 
z orzeczoną niepełnosprawnością) większego w społeczeństwie i pełnienia ról społecznych 
poczucia własnej wartości, wiary we własne siły, i zawodowych.
wykształcenie umiejętności pozwalających na Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
pełnienie ról społecznych i opiekuńczo w Leśnej otrzymał w roku 2013 dofinansowanie 
wychowawczych, nabywania umiejętności ze środków unijnych w wysokości 109 060, 00 
zawodowych, motywowanie do podnoszenia złotych.
kwalifikacji zawodowych. Marta Misiewicz
Rekrutację uczestników przeprowadzili Dyrektor MGOPS w Leśnej

Wybory w kole PZW

Odłowy pstrąga w Potoku
Miłoszowskim

Ośrodek Pomocy Społecznej w Leśnej
realizuje projekty unijne w 2013 roku

Czy nas wzrusza pieski los?
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Kościół w Leśnej wymieniany jest po raz pierwszy 
w źródłach dotyczących 1346 roku. W hierarchii 
potrzeb miejskich stał on na pierwszym miejscu, 
toteż z całą pewnością istniał już w XIII wieku. 
Koleje losu tej gotyckiej budowli nie są dobrze 
znane z powodu skąpych źródeł.

Początkowo był to kościół katolicki. Ponieważ 
jednak Leśna objęta została w XVI roku ruchami 
reformackimi, kościół ten szybko przejęli 
ewangelicy. Światło na kompozycję tego obiektu 
rzuciły badania archeologiczne. 

Szalejące w Leśnej pożary w 1594 r. i w 1651 r. 
ominęły kościół. Natomiast pożar z 1702 roku 
zniszczył go znacznie, wraz z częścią miasteczka. 
Spłonęła wtedy m.in. wieża z dzwonami.

Bryła XVI-wiecznego kościoła zachowała się do 
dziś. Tworzą ją trójprzęsłowy korpus, dwunawowy. 
Kształt i rozstawienie filarów wspierających 
sklepienia wskazują na budowlę z końca XVI w. 
Wystrój w przeważającej części jest późniejszy.

Mimo nieszczęść i upływu wieków zachowało się 
wiele renesansowych nagrobków. Na uwagę 
zasługują: płyta nagrobna rycerza Antoniego 
Döbschutz (Dobrzyc?) z 1551 r., nagrobek kobiecy 
przedstawiający zmarłą panią Skop z 1554 r., 
nagrobek pierwszego pastora z 1556 r. w pięknym 
mieszczańskim stroju z epoki renesansu, dwa 
nagrobki dziecięce z 1662 i 1683 roku. Ten ostatni 
dotyczy zmarłego dziecka rajcy miejskiego. Bardzo 
interesujący pod względem plastycznym 
i kostiumowym jest nagrobek rycerza Jerzego 
Zygmunta ze znanej ślaskiej rodziny Zedlitz z 1709 r. 
i wiele innych.

Ze starych sprzętów kościelnych jeszcze 
w pierwszych latach powojennych wymieniane były: 
monstrancja miedziana złocona z grawerowanym 
ornamentem późnogotyckim z około 1500 r., piękny 
kielich srebrny, pozłacany z bogatym ornamentem 
wykonanym techniką trybowania. Piękna sylweta 
i ornament renesansowy wskazują na ok. 1600 rok 
powstania tego dzieła.  Kielich ten sygnowany jest 
literami W-AR. Równie ciekawym zabytkiem 
rzemiosła artystycznego jest srebrny krucyfiks, 
trybowany, z 1759 r., sygnowany literami 
P-GM. Wspomnieć tu wypada także o lichtarzach 
z przedstawieniami figuralnymi z lat 1711, 1712, 
1717. Te ostatnie sprzęty kościelne to nabytki do 
odbudowywanej po pożodze ogniowej świątyni. 

Po pożarze 1702 r. kościół odbudowuje leśnianin 
Chrystian Erbe. Jego dziełem jest sylweta kościoła, 
fasada, wieża i detale architektoniczne. Poświęcenie 
odbudowanego kościoła nastąpiło w 1711 roku. 
W 1719 r. zakończona została budowa wieży.  
Znamiennym faktem jest architekt pochodzący 
z Leśnej.  Wskazuje to na niepoślednią rolę miasta 
w tym czasie. Kościół po odbudowie pokryty został 
gontem, dach dachówkowy otrzymał dopiero w 1840 
roku. Z roku 1841 pochodzą przybudówki w postaci 
krucht. Kościół odnawiany był kilkakrotnie, 
znaczącą renowację przeszedł w 1854 roku. 

Stanisław Leszczyński

Kościół pw. Chrystusa Króla

Zdjęcie 2.
Widokówki z końca XIX wieku i początku XX prezentujące w całej okazałości nieistniejący już 
cmentarz przykościelny (pisałem o nim w poprzednich PL) oraz wygląd kościoła. 

Zdjęcie 1.
Eksponaty pochodzące z ościennych budynków kościoła pw. Chrystusa Króla. Jest to najpewniej 
byłe wyposażenie kościoła ewangelickiego. Zwracam uwagę na monstrancję cynową, 
pochodzącą z XVIII wieku.
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Dnia 27.03.2013 został rozegrany turniej którego niewątpliwie przyczyniły się 
tenisa stołowego pomiędzy dziećmi ze codzienne treningi zawodników w Domu 
szkół podstawowych uczęszczających na Kultury. Zwycięzcami turnieju zostali: 
zajęcia kółka tenisowego w Ośrodku I miejsce – Kewin Łuczyński, II miejsce – 
Kultury i Sportu. Rozpoczęcie turnieju Bartek Walczak, III miejsce -Kajetan 
p o p r z e d z i ł o  l o s o w a n i e ,  k t ó r e  Juzyszyn, IV miejsce –Andrzej Grenś. 
zadecydowało o parach zawodników Zwycięzca otrzymał puchar, a pozostali 
i kolejności rozgrywek w poszczególnych pamiątkowe medale. Wszyscy zawodnicy 
grupach. Do turnieju przystąpiło 20 otrzymali słodki poczęstunek. Zwycięzcom 
zawodn ików.  Turn ie j  p rzeb iega ł  gratuluję, a pozostałym zawodnikom życzę 
w zdrowej, sportowej atmosferze na powodzenia i sukcesów następnym razem.
wysokim poziomie technicznym, do UT

W dniu 27 lutego br. w Ośrodku Kultury operacji oraz zweryfikowania poniesionych 
i Sportu w Leśnej przeprowadzona została kosz tów pro jek tu .  Na  pods tawie  
kontrola przez Urząd Marszałkowski we przeprowadzonych czynności kontrolnych 
Wrocławiu. Celem wizytacji  była nie stwierdzono żadnych uchybień. 
weryfikacja wydatków zadeklarowanych Zgromadzona dokumentacja z realizacji 
przez Ośrodek Kultury i Sportu we wniosku projektu odpowiada zasadom przyznania 
o płatność w związku ze zrealizowanym pomocy. W ciągu najbliższych tygodni 
p r o j e k t e m  „ K u l t y w o w a n i e  Ośrodek Kultury i Sportu spodziewa się 
i upowszechnianie tradycji ludowych refundacji kosztów organizacji Święta 
poprzez organizację Święta Plonów 2012”. Plonów 2012. 
C z y n n o ś c i  k o n t r o l n e  d o t y c z y ł y  
sprawdzenia dokumentacji przedmiotowej Anna Zawisza-Paliwoda

W tym miesiącu polecam książkę "Imię problemów nowych państw, które 
twoje..." Marii Nurowskiej. wyzwoli ły  s ię  z  pod jarzma 

komunizmu, jednak nie radzą sobie To pierwsza część trylogii tzw. 
z uzyskaną wolnością. tryptyku ukraińskiego. Bohaterka, 38 - 

letnia amerykanka Elisabeth Connery Dalsze losy Elisabeth Connery są 
wyrusza do Lwowa żeby odnaleźć opisane w "trylogii ukraińskiej" 
z a g i n i o n e g o  m ę ż a  J e f f a ,  "Powrót do Lwowa" i "Dwie 
podróżującego po Europie wschodniej miłości".                    (BK, JP)
w celu odnajdywania i doku-
mentowania  s tarych cerkwi .  
Bohaterka spacerując po Lwowie 
odwiedza wiele zabytkowych miejsc, 
m i ę d z y  i n n y m i  c m e n t a r z  
Łyczakowski - miejsce bardzo ważne 
również dla nas Polaków. "Imię 
twoje..." - to opowieść o odwadze 
i poświęceniu, o miłości, którą 
bardzo trudno przyjąć. Postaci 
bohaterów zostały nakreślone 
w sposób niezwykle wyrazisty, zaś 
odniesienia do najważniejszych 
wydarzeń współczesności i wartka 
akcja sprawiają, że książka ta to 
przejmująca opowieść na długo 
pozostająca w pamięci czytelników.

Jest to lektura, którą czyta się łatwo 
i przyjemnie - chociaż w wielu 
miejscach nawiązuje do trudnej 
h i s tor i i  narodów:  po lsk iego  
i ukraińskiego. Ukazuje wiele 

Tą maksymą Hipokratesa, greckiego Każdy uczestnik zebrania spróbował 
lekarza zwanego „ojcem medycyny” 20 soków, jak również otrzymał 10ml oleju 
marca 2013 r. rozpoczęło się kolejne lnianego. Wszyscy uczestnicy: Koło 

Diabetyka,  Klub Seniora  oraz spotkanie, zorganizowane przez Koło 
zainteresowani tematem mieszkańcy Diabetyków w Leśnej. Tym razem 
L e ś n e j  w y s z l i  z e  s p o t k a n i a  p o ś w i ę c o n e  b y ł o  n a t u r a l n y m  
z przeświadczeniem, że utrzymanie produktom polecanym, jako źródło 
prawidłowego stanu zdrowia, wymaga kwasów Omega-3. Przedstawicielki 
z r ó w n o w a ż o n e g o  o d ż y w i a n i a  firmy OLEOFARM zaprezentowały 
i prowadzenia zdrowego stylu życia. wszystkim przybyłym do Ośrodka 

Kultury i Sportu olej lniany budwigowy, UT
który zawiera naturalne bogactwo 
kwasów Omega-3. Jest to olej tłoczony 
na zimno,  czyl i  mechanicznie  
wyciskany z nasion lnu, bez ich 
podgrzewania, przez co zachowuje 
swoje cenne właściwości biologiczne. 
Organizm ludzki sam nie potrafi 
wy tworzyć  kwasów Omega-3 ,  
a  p o t r z e b u j e  i c h  d o  d z i a ł a ń  
p r z e c i w n o w o t w o r o w y c h ,  
przeciwzapalnych, obniżających 
ciśnienie  krwi  oraz  obniżenia  
cholesterolu. 

Ponadto została zaprezentowana duża 
gama zdrowych produktów, w tym soki 
owocowe również wyciskane na zimno. 

Pozytywna ocena dla
Ośrodka Kultury i Sportu w Leśnej

„Niech żywność będzie Twoim
lekarstwem, a lekarstwo

Twoją żywnością”

Turniej tenisa stołowegoKącik czytelnika
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KANCELARIA 
UBEZPIECZENIOWA

UBEZPIECZENIA KOMUNIKACYJNE LEŚNA         

UBEZPIECZENIA MAJĄTKOWE UL.KOCHANOWSKIEGO 6

UBEZPIECZENIA ROLNE I FIRM TEL. 606 381 785, 660 786 075

UBEZPIECZENIA ZDROWIA I ŻYCIA Godziny otwarcia:

UBEZPIECZENIA TURYSTYCZNE I INNE    pon.-pt. 10.00 – 17.00

poza godzinami otwarcia i w soboty możliwość dojazdu do klienta

DUŻY WYBÓR TOWARZYSTW UBEZPIECZENIOWYCH

PRZYJDŹ I SPRAWDŹ ILE MOŻESZ ZAOSZCZĘDZIĆ

Nowo otworzona Kancelaria Notarialna
w Lubaniu!

Tel. 601-57-19-75, 75-64-92-990
e-mail: j.granowski@power.pl

Notariusz Jerzy Granowski uprzejmie informuje, że 
w przy ulicy Spółdzielczej 12 działa druga Kancelaria 
Notarialna w Lubaniu, czynna w pon.-pt. godz. 9 -17, 
w soboty po wcześniejszym umówieniu.

r e k l a m a

Ogłoszenia drobne
ź Mycie okien, sprzątanie mieszkań u osób starszych, samotnych.

Tel. kontaktowy: 725 462 056 całodobowo.

ź Sprzedam mieszkanie w Leśnej - PILNIE, 75.000 zł - cena do negocjacji. 
W związku z przeprowadzką pilnie sprzedam ładne, przytulne 2-pokojowe mieszkanie 
własnościowe na III piętrze w bloku czterokondygnacyjnym o powierzchni 37,8 m2 
w bardzo atrakcyjnej lokalizacji na ul. Kochanowskiego w Leśnej. Mieszkanie 
zadbane, przestronne, usytuowane od strony południowo-zachodniej, co dodatkowo 
wpływa na plus powodując, że jest jasne i ciepłe. Okna drewniane, rozkręcane, na 
podłogach w pokojach panele oraz wykładzina dywanowa. Ciepława woda 
i ogrzewanie sieciowe. Dodatkowym atutem jest lokalizacja: liczne sklepy, szkoła, 
przedszkole, bliskość centrum, miejsce dobrze skomunikowane. Mieszkanie 
wyposażone w łącze internetowe i urządzenie WiFi, gniazdo kablówki i telefonu. 
Parking przed blokiem. Cena mieszkania zawiera wyposażenie i meble. 
Do zamieszkania od zaraz. Więcej informacji tel. 608 41 36 40
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Od 8 stycznia 2013 roku I drużyna „Włókniarza” Nasz zespół zdobył bardzo wysokie III miejsce Kopka, gdyż kontuzja barku, jakiej nabawił się na i z powodzeniem powalczy o awans ligi 
Leśna uczestniczy w okresie przygotowawczym w tym silnie obsadzonym Turnieju. Na uwagę początku sezonu okazała się zbyt poważna. Z tego okręgowej. W drużynie panuje świetna 
do rundy rewanżowej jeleniogórskiej „A'' klasy.  zasługuje fakt, iż nasz zespół jako jedyny powodu pozyskany został bramkarz ''Piasta'' atmosfera, na szczęście nie ma urazów, nikt nie 
Nasza drużyna po rundzie jesiennej jest reprezentował zespoły jeleniogórskiej „A'' klasy, Zawidów Rafał Kucharski, były bramkarz narzeka na kontuzje, a to ważne gdyż do 
zdecydowanym liderem w swojej grupie natomiast wszystkie pozostałe drużyny to naszego klubu. Wzmocni to na pewno inauguracji rundy rewanżowej co raz mniej czasu. 
rozgrywkowej (34 pkt) i z przewaga aż 10 pkt nad drużyny jeleniogórskiej klasy okręgowej oraz IV konkurencję na tej pozycji, gdyż o miano numeru Nasza drużyna nadal nie marnuje czasu trenując 
drugimi w tabeli ''Orlikami'' Węgliniec jest coraz ligi dolnośląskiej. Ponadto Organizatorzy jeden powalczy on z Juliuszem Castillo. w pocie czoła przed startem ligi. Po okresie 
bliżej upragnionego awansu do jeleniogórskiej Turnieju wręczyli nagrody indywidualne. Priorytetem zawodników, trenera oraz zarządu treningów siłowych i wytrzymałościowych 
klasy okręgowej. Inauguracją przygotowań W gronie wyróżnionych znalazł się również naszego klubu jest awans w tym roku do klasy nadszedł czas na treningi z piłkami, taktykę 
drużyny ''Włókniarza'' Leśna do rundy wiosennej zawodnik naszego klubu - Najlepszy Technik - okręgowej. Na dzień dzisiejszy nikt nie opuścił i szybkość.  Na dzień dzisiejszy jesteśmy 
był start w I Noworocznym Turnieju Futsalu 

Bartosz Wichuła. zespołu, chcemy aby wszyscy zawodnicy zostali zadowoleni z przygotowań. Drużyna pracuje 
' ' Izery Cup' '  rozgrywanym w Mirsku 

Kolejnymi punktami kontrolnymi były mecze z nami do końca sezonu. Trener seniorskiej bardzo ambitnie. Mamy nadzieje, że to pomoże (06.01.2013r.) Nasza drużyna trafiła do grupy A 
towarzyskie rozgrywane z drużynami z Lwówka drużyny Bebi Dżamalis wyraża zadowolenie w realizacji celów postawionych przed naszą wraz z: MKS Pri Bazalt-Włókniarz I Mirsk, Piast 
Śląskiego i Mirska. Planowane są jeszcze z dotychczasowego przebiegu przygotowań. drużyną na sezon 2012/2013. Dziękujemy Zawidów, Granica Bogatynia, Piast Wykroty. Do 
spotkania z drużynami: „Łużyce'' z Lubania, Początkowo frekwencja nie dopisywała jak kto wszystkim sparingpartnerom za możliwość grupy B trafiły: MKS Pri Bazalt-Włókniarz II 
a także ''Woskar'' ze Szklarskiej Poręby. Jeżeli bywa w przerwie zimowej, ale z biegiem czasu rozegrania bardzo pożytecznych spotkań Mirsk, Olimpia Kowary, DSE Draexlmaier 
chodzi o sytuację kadrową naszej drużyny to grupa się stabilizowała i pod okiem trenera udało i życzymy sukcesów w nadchodzących Jelenia Góra, BKS Bobrzanie Bolesławiec, 
w porównaniu do rundy jesiennej nie się dojść do obecnego etapu. Zdaniem trenera zmaganiach ligowych.Lotnik Jeżów Sudecki.  Do półfinałów z grupy B 
obserwujemy żadnych znaczących zmian. obecna kadra ' 'Włókniarza' '  oparta na Ze sportowym pozdrowieniem Trener, Zawodnicy, awansowały zespoły Włókniarza II Mirsk 

Kierownik oraz Zarząd MGKS „Włókniarz” Niestety nie wznowił treningów dotychczasowy doświadczonych zawodnikach oraz na i Lotnika Jeżów Sudecki, a z grupy A Piast 
Leśna.Zawidów i Włókniarz Leśna. pierwszy bramkarz naszej drużyny – Tomasz wychowankach posiada ogromny potencjał 

Aktualności

W dniu 6 marca na sztucznej murawie boiska kilku składnie przeprowadzonych akcjach 
Slovan Liberec został rozegrany niecodzienny piłkarze z Leśnej prowadzili 5:4. Wynik ten 
mecz towarzyski. Naprzeciw siebie stanęli utrzymywał się prawie do końca spotkania. 
Oldboje z Włókniarza Leśna i byli zawodnicy Dosłownie 2 minuty przed ostatnim gwizdkiem 
czeskiej drużyny Slovan Liberec. Po zaciętym sędziego Czesi przeprowadzili szybką kontrę 
pojedynku odnotowano sprawiedliwy rezultat i doprowadzili do remisu. Cały mecz odbywał się 
5:5. Gospodarze już w pierwszym kwadransie w duchu fair-play. Po meczu zawodnicy z Leśnej 

otrzymali pamiątkowe książki i chusty oraz 
zostali zaproszeni na poczęstunek do 
klubowej restauracji.
W drużynie z Leśnej zagrali: Sławomir 
Benke, Janusz Surwiło, Grzegorz Stelzer, 
Waldemar Galik, Arkadiusz Rejman, 
K r z y s z t o f  K o ł o d z i e j c z y k ,  M a r e k  
Kołodziejczyk, Sebastian Fronc, Grzegorz 
Maciorowski, Daniel Farganus, Janusz 
Heller, Waldemar Isko, Artur Gilewski. Co 
prawda niektórzy nasi zawodnicy chyba zbyt 

meczu strzelili trzy bramki. Ale Oldboje szybko zakwalifikowali się do olboysów, ale 
z Leśnej, podrażnieni takim wynikiem, szybko przez to niewątpliwie będą trzymać bardzo długo 
doprowadzili do remisu. W drugiej połowie dobrą formę. Gratulujemy.
meczu było jeszcze bardziej emocjonująco. Po S.F.

W naszej gminie zawiązała się  grupa biegaczy pod 
nazwą „Zabiegani z Leśnej”. Biora oni udział 
w wielu imprezach.
23.02.2013 w Biegu Gwarków w Andrzejówce koło 
Wałbrzycha  na różnych dystansach (od 300 metrów do 
10 kilometrów) biegali: Julia Czuchaj, Wojciech 
Fabijański, Oliwer Sztuba, Aleks Krzysztoń, 
Przemysław i Weronika Czuchaj, Kinga Krzemień, 
Alicja Bulera, Artur Fabijański, Bogdan Sztuba oraz 
Paweł Bulera.

*
1.03.2013 w Jakuszycach rozegrano Bieg Piastów. Na 
dystansie 10 km wystartowało 1500 zawodników, 
w tym 5 biegaczy z Leśnej. Na 42. miejscu ukończył ten 
bieg  Bogdan Sztuba, na 141. – Jacek Sztuba, na 181. – 
Mariusz Smoliński, na 239. – Artur Fabijański, a na 844 
– Aleksandra Fabijańska.

*
7.04.2013 nasi zawodnicy startowali w 40-tym, 
jubileuszowym maratonie w Dębnie.  Zmagania toczyły 
się na dystansie 42 km 195 m. Bogdan Sztuba zajął 
w nim 446 miejsce z czasem  3 h 46 min. 45 sek., Artur 
Fabijański 572. miejsce ( 3 h 54 min. 42 sek.), a Tomasz 
Czuchaj – 876. miejsce (4 h 14 min. 31 sek.).
Amatorzy dłuższych dystansów zapraszają do 
wspólnego biegania. Najbliższa okazja – 28 kwietnia br. 
maraton w Krakowie. (bs)

W dniu 13.03.2013r. w hali sportowej pokazały, że piłka siatkowa nadal jest najlepsza  
Ponadgimnazjalnego Kompleksu Edukacyjnego w jeleniogórskim rejonie.  Drużyna pod opieką 
w Lubaniu odbyły się zawody – finały strefy nauczyciela wf Adama Duraka zajęła III 
jeleniogórskiej w mini piłce siatkowej „4-ek” miejsce,  a uczennice z jedynki lubańskiej 
siatkarskich dziewcząt Szkół Podstawowych. wygrywając cały turniej będą reprezentowały 
W turnieju wzięło udział 7 drużyn ze strefy naszą strefę na Dolnym Śląsku. Na koniec tego 
jeleniogórskiej, które okazały się najlepsze finału zwycięskie zespoły zostały nagrodzone 
w powiatach jeleniogórskiej strefy. medalami, pucharem oraz pamiątkowymi 
P r z y z n a ć  n a l e ż y,  ż e  dyplomami – gratulujemy!
rozgrywane mecze były Skład SP w Smolniku: Anna 
bardzo zacięte i do końca Szymków, Ola Stolarczyk, 
t r z y m a ł y  w s z y s t k i c h  Nikola Szostak, Ola Giedrys, 
w  d u ż y m  n a p i ę c i u .  Wiktoria Mazur, Agata 
Dziewczęta z klasy VIa SP Zjawin, Natalia Kowalska, 
w Smolniku reprezentujące Karolina Wysota, Klaudia 
powiat lubański (wraz Galik, Weronika Szczygieł.
z uczennicami SP nr 1 
z Lubania)  swoją postawą A.Durlak

„Oldboysi” z Leśnej rozegrali
mecz towarzyski w Czechach

Raport z przygotowań „Włókniarza” Leśna do rundy rewanżowej!

W dniu 15.03.2013 w Pisarzowicach koło 
Kamiennej Góry odbył się finał strefy 
jeleniogórskiej w tenisie stołowym chłopców. 
W turnieju wzięło udział 8 drużyn – mistrzowie 
powiatów strefy jeleniogórskiej. Wśród nich 
wystartował zespół SP w Smolniku, który jest 
mistrzem powiatu lubańskiego. Już sam udział 
w tym turnieju był dużym osiągnięciem, 
ponieważ większość startujących w tej 
dyscyplinie, to uczniowie trenujący w klubach. 
Okazało się, że nasi uczniowie pod opieką 
nauczyciela wf J. Zimowicza  postarali się 
o niespodziankę i zajęli bardzo dobre III 
miejsce. Wszystkie mecze rozegrane przez 

Skład zespołu: MICHAŁ SZOSTEK, KEWIN naszych uczniów były bardzo zacięte 
ŁUCZYŃSKI, KACPER ZAMBRZYCKIi dostarczyły wielu emocji. Chłopcy otrzymali 

J. Zimowiczmedale oraz dyplomy - GRATULUJEMY!

Sukces drużyny SP w Smolniku
w tenisie stołowym

„4-ki” siatkarskie dziewcząt z SP w Smolniku

SP w Smolniku w finale strefowym piłki ręcznej

Zabiegani z Leśnej

W półfinale mistrzostw strefy jeleniogórskiej Górze 5 marca. Tu dziewczęta zajęły IV miejsce. 
szkół podstawowych w piłce ręcznej dziewcząt na Gratulujemy drużynie i opiekunowi oraz życzymy 
rok szkolny 2012/2013 drużyna Szkoły powodzenia w dalszych rozgrywkach.
Podstawowej w Smolniku zajęła II miejsce 
i została zakwalifikowana do Finału Strefowego. 
Ekipa ze Smolnika grała w składzie: Ola Giedrys, 
Klaudia Galik, Natalia Kowalska, Ola Stolarczyk, 
Anna Szymków, Weronika Szczygieł, Nikola 
Szostak, Agata Zjawin, Karolina Borkowska, 
Nikola Mazur, Zuzanna Michalik i Wiktoria 
Stelzer. Pod czujnym okiem trenera – Mariusza 
Sidor.  Rozgrywki finałowe odbyły się w Jeleniej 
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Pasjonaci ASG biegają zainteresowanie historią załatwiają organizatorzy z innych ekip – rozgrywki przypadkowi przechodnie?
po lasach, pustostanach i replikami broni, na które z Warszawy, Poznania. Są zaciekawieni, robią zdjęcia, mają pozytywne 
i... strzelają do siebie natrafiłem dzięki mojemu Czy uczestniczycie w zawodach? podejście. Najbardziej zainteresowane naszą 
z plastikowych kulek – kuzynowi,  wspomina zabawą są służby porządkowe, takie jak Policja, Tak, są to zawody, których celem jest wyłonienie 
jest to forma zabawy, czy Mikołaj. Straż Miejska.najlepszej drużyny, sprawdzenie aktywności 
sportu? Jak Państwo Jak wyglądają Wasze fizycznej graczy. Warto dodać, że organizujemy Wszystkich zainteresowanych odsyłamy na 
myślicie? spotkania?  Co robicie, również zjazdy linowe, biegi na orientacje stronę www.wmasg.pl 
Pasjonatów Air Soft Gun gdy się spotykacie? z użyciem replik broni- ostatni taki bieg na Dziękuje za rozmowę
(ASG) przybywa na całym Spotykamy się na terenie orientacje odbył się we Wrocławiu 4 lutego, Informacji udzielili: Grzesiek Zelkowski, Patryk świecie. Również w naszej lasu, bądź starej fabryki. uczestniczyło w nim 200 osób. Organizujemy Plitt i Mikołaj Rink.gminie jest pewna grupa U s t a l a m y  w c z e ś n i e j  także nocne marsze i ćwiczenia. Uczestniczymy 
osób, które postanowiły s c e n a r i u s z  n a s z y c h  także w akcjach WOŚP(Wielka Orkiestra 

Rozmawiała Katarzyna Rybałko.nadać swojemu życiu nieco inny wymiar. rozgrywek. Scenariusz określa zadania drużyny, Świątecznej Pomocy), ostatnio w Mirsku 
Są to głównie panowie w wieku od 16 lat do 20 lat, czyli gdzie i kiedy oraz czas rozgrywki, pozostałe i w Lubaniu.
jest ich 20 – stu, - 18 –stu z nich działa aktywnie punkty rozgrywki nie są planowane. Czy strzelacie do siebie?
a pozostali dwaj są nieco mniej aktywni. Mówią, Niekiedy bywa tak, że zgłaszacie Wasze Tak, strzelamy do siebie plastikowymi że jest to głównie męski sport, ale nie zamykają spotkanie na Policje, kiedy tak się dzieje? kulkami z broni. Są to dokładnie repliki drzwi dziewczynom. Rozgrywki zgłaszamy na Policje wtedy, gdy broni palnej w skali 1:1.  Osoba, która 
Można ich spotkać na terenie Mirska, Lubania mogą na teren wejść osoby nie zaangażowane zostaje trafiona sygnalizuje to poprzez  
i oczywiście Leśnej. Spotykają się zazwyczaj w walkę (cywile), robimy to po to, aby uniknąć podniesienie czerwonej chorągiewki. 
w miejscach położonych na uboczu: na terenie niepotrzebnych problemów. Czy uderzenie takim pociskiem jest opustoszałych kompleksów fabrycznych, na 

Jaki jest cel drużyny? niebezpieczne?terenie starych żwirowni, czy po prostu w lesie. 
C e l e m  d r u ż y n y  j e s t  z a b r a n i e  f l a g i  Nie, ponieważ nabojami, jak już Czas i miejsce spotkań są  ustalane wcześniej 
i pozbycie się przeciwników. wspomnieliśmy wcześniej są plastikowe drogą internetową…
Wasze rozgrywki są stylizowane na potyczki kulki, których waga wynosi 0,2 – 0,4 gram. „Działamy już 1,5 roku”, mówią zgodnie 
wojenne, o czym świadczy użycie broni, czy Wystrzelona kulka leci  z  prędkością  120 Grzesiek, Patryk i Mikołaj, którzy postanowili 
przyodziewacie również jakieś nietypowe m/s, tak więc  odczuwalne jest jedynie opowiedzieć o swoim hobby,” ale nasze 
stroje? nieznaczne uderzenie, które nie zostawia zainteresowania rozpoczęły się już dużo 

śladu na ciele. Nie, nie ma preferencji odnośnie mundurów, to wcześniej…„
jak się ubieramy to kwestia własnych potrzeb. Wystrzelona kulka może jednak Co było przyczyną, że zaczęliście spędzać 
Jedni ubierają mundury, stroje moro, inni spodnie uszkodzić oczy?w ten sposób swój wolny czas?
i bluzę sportową. Tak, dlatego każdy uczestnik musi  Jeszcze w okresie dzieciństwa, czyli kilka lat 
Czy wprowadzacie jakieś dodatkowe elementy posiadać okulary ochronne.temu, były to filmy wojenne, krótkie „historie” 
do rozgrywek?z  In t e rne tu ,  p rzypadkowe  spo tkan ia  Wasze hobby jest nieco inne, mało 
Tak, są  to czołgi, transportery opancerzone, które z pistoletami, a w moim przypadku było to spotykane, jak reagują na wasze 

Informacje i ciekawostki

ź

ź

ź

Opieka nad dziećmi w godzinach od 6.00 - kształtowało i rozwijało swoją 
mowę i wymowę, uczestnicząc do 17.00.
w zajęciach logopedycznych Przyjmujemy dzieci w wieku od 2,5 do 
i glottodydaktycznych,6 lat.
- poznawało języki obce,Mamy możliwość utworzenia grupy 
- wychowywało się i uczyło żłobkowej.                
w atmosferze  akceptac j i  Arkusze rekrutacyjne do pobrania 
i bezpieczeństwa,w Przedszkolu w Leśnej przy ul. Baworowo 
- miało szanse samorealizacji 22b codziennie  w godzinach pracy placówki  
oraz aktywnego odkrywania lub na stronie internetowej: - przebywało w odpowiednio przystosowanych, własnych możliwości,

www.teczowadolina.com.pl przestronnych salach przedszkolnych,- rozwijało swoje zainteresowania, wzbogacając 
Kontakt telefoniczny: 884140295 - aktywnie spędzało czas na świeżym powietrzu, wiedzę o otaczającym świecie,

korzystając z przedszkolnego ogrodu i placu - było traktowane w sposób podmiotowy 
Jeśli chcesz, aby Twoje Dziecko: zabaw zapisz Dziecko do Centrum Opieki i otrzymywało indywidualne wsparcie,
- odkrywało świat poprzez działanie, i Rozwoju "Tęczowa Dolina" Niepublicznego - było prowadzone przez nauczycieli, dbających 
doświadczanie, obcowanie z przyrodą, Przedszkola w Leśnej.o jego wszechstronny rozwój,
- uczestniczyło w interesujących programach - rozwijało się, korzystając z atrakcyjnych Zapraszamy
e d u k a c y j n y c h  ( e k o l o g i c z n y c h ,  zabawek edukacyjnych i nowoczesnych 
profilaktycznych, przyrodniczych, itp.), pomocy dydaktycznych,

Łamigłówka
Posługując się tylko dodawaniem 
napisz liczbę 28 przy pomocy pięciu 
dwójek, a liczbę 1000 przy pomocy 
ośmiu ósemek.
Odpowiedzi proszę przesyłać na adres: 
k.rybalko@lesna.pl
Pierwsze 2 osoby w nagrodę za rozwiązanie 
naszej łamigłówki dostaną gadżety 
promocyjne Gminy Leśna!!!! Odbiór 
nagród w sekretariacie Urzędu Miejskiego 
w Leśnej. 

Zapraszamy do udziału w zabawie!

Rozwiązanie łamigłówki z wydania 
marcowego: należy postawić przecinek  
pomiędzy 2 a 3 czyli: 2,3
Osoby, które udzieliły poprawnej 
odpowiedzi jako pierwsze, to: Patrycja 
Sozańska, Alicja Bulera
Dziękuję za przesłane odpowiedzi!

Podczas  Święta  odmiany nasion jest coraz trudniej na całym Jako, że od 1985 budynek nie jest stacją kolejową, 
Wiosny na Stacji świecie. Tylko zachowując część nasion na siew, a od 1993 to miejsce artystyczno - ekologiczne, 
Wolimierz odbyła wymieniając się z rolnikami - możemy zachować więc nazwa własna jest sprawą naszego wyboru! 

bioróżnorodność i wyhodować zdrową żywność. Dlaczego nie nazwaliśmy jej np: Stacja Mexico? s i ę  W y m i a n a  
Przy „gaiku” odbyło się też wspólne śpiewanie Bo Sercem i działaniami jesteśmy od lat związani Nasion - trady-
tradycyjnych pieśni wiosennych, które z Wolimierzem i jako część tej pięknej wioski c y j n y c h  i  e k o -
szamańsko poprowadziła Olga Chojak- chcemy być postrzegani i tę nazwę promować. logicznych.
specjalistka od Pieśni Odzyskanych. Zmiany nazw nie powinny zresztą dziwić nikogo Włączyliśmy się 

w naszej okolicy - są częścią historii tej ziemi. *w ogólnoświatowy 
Kiedyś to była Stacja Meffersdorf, a krótko po ruch  zak ładan ia  Wyjaśnienie. W związku z artykułem pana Leszka 
wojnie- Wygnańsk! Teraz - od lat znana jest na żywych BANKÓW Bartnika w marcowej „Panoramie Leśnej” 
całym świecie jako Stacja Wolimierz!NASION - O stare, pragniemy przedstawić nasz punkt widzenia - 

Pozdrawiam Jemiołkatradycyjne, plenne właścicieli - na obecną nazwę „Stacja Wolimierz".

ASG, czyli wojna na plastikowe kulki

Święto Wiosny na Stacji „Wolimierz”

                           

Niepubliczne Przedszkole w Leśnej
organizuje nabór dzieci na rok 2013/2014
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